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COMMISSION DE LA JUSTICE COMMISSIE VOOR JUSTITIE 
 

du 

 

MERCREDI 06 MAI 2020 

 

Soir 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 06 MEI 2020 

 

Avond 

 

______ 

 

 

 

 

La discussion des questions est ouverte à 19 h 10 

par Mme Kristien Van Vaerenbergh, présidente. 

 

 

Le texte en italique est un résumé de la question 

préalablement déposée. 

 

De behandeling van de vragen vangt aan om 

19.10 uur. De vergadering wordt voorgezeten door 

mevrouw Kristien Van Vaerenbergh. 

 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 

die de vraagsteller vooraf heeft ingediend.  

 

01 Débat d’actualité sur l’impact du COVID-19 sur 

la justice et questions jointes de 

- Greet Daems à Pieter De Crem (Sécurité et 

Intérieur) sur "La collision provoquée par la 

police bruxelloise" (55005225C) 

- Vanessa Matz à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La cybercriminalité raciale durant le 

confinement" (55005333C) 

- Melissa Depraetere à Nathalie Muylle (Emploi, 

Économie et Consommateurs) sur "Le 

recouvrement amiable pendant la crise du 

coronavirus" (55005350C) 

- Yoleen Van Camp à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La libération d'illégaux incarcérés en raison de 

la crise du coronavirus" (55005358C) 

- Michel De Maegd à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les libérations à la suite de la pandémie de 

coronavirus" (55005417C) 

- Georges Gilkinet à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La fourniture de masques à tou.te.s les 

citoyen.ne.s belges sur l'initiative du 

gouvernement fédéral" (55005492C) 

- Emir Kir à Koen Geens (VPM Justice, Régie des 

Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

propos du ministre dans la presse et les suites à 

y donner" (55005507C) 

- Nabil Boukili à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "La 

protection des justiciables vulnérables pendant 

la crise du COVID-19" (55005519C) 

- Stefaan Van Hecke à Koen Geens (VPM Justice, 

01 Actualiteitsdebat over de impact van COVID-

19 op justitie en toegevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Pieter De Crem (Veiligheid en 

Binnenlandse Zaken) over "De aanrijding door de 

Brusselse politie" (55005225C) 

- Vanessa Matz aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Racistische cyberhaat tijdens de lockdown" 

(55005333C) 

- Melissa Depraetere aan Nathalie Muylle (Werk, 

Economie en Consumenten) over "De minnelijke 

invordering in coronatijden" (55005350C) 

- Yoleen Van Camp aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De vrijlatingen van illegalen uit de 

gevangenissen wegens de coronacrisis" 

(55005358C) 

- Michel De Maegd aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De vrijlating van gevangenen in het 

licht van de coronapandemie" (55005417C) 

- Georges Gilkinet aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De levering van mondmaskers aan alle Belgen 

op initiatief van de federale regering" 

(55005492C) 

- Emir Kir aan Koen Geens (VEM Justitie, Regie 

der Gebouwen en Europese Zaken) over "De 

uitspraken van de minister in de pers en de 

reactie daarop" (55005507C) 

- Nabil Boukili aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De bescherming van kwetsbare rechtzoekenden 

tijdens de COVID-19-crisis" (55005519C) 

- Stefaan Van Hecke aan Koen Geens (VEM 
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Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La concertation avec le barreau et la 

magistrature à propos de la crise du 

coronavirus" (55005527C) 

- Cécile Thibaut à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La saisie du téléphone portable en cas de 

récidive de non-respect des mesures COVID" 

(55005542C) 

- Stefaan Van Hecke à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La perception des transactions pénales pendant 

la crise du coronavirus" (55005543C) 

- Tim Vandenput à Pieter De Crem (Sécurité et 

Intérieur) sur "La lutte contre la désinformation 

relative au coronavirus" (55005594C) 

- Nabil Boukili à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

sanctions pendant le confinement, les ordres de 

paiement et les abus de droit" (55005620C) 

- Melissa Depraetere à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le registre central des règlements collectifs de 

dettes (RCD)" (55005631C) 

- Philippe Pivin à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les mesures judiciaires de soutien aux 

entreprises pendant l’épidémie" (55005633C) 

- Sarah Schlitz à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "La 

conférence interministérielle sur les droits des 

femmes face à la crise du coronavirus" 

(55005693C) 

- Ben Segers à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "La 

fabrication de masques de protection par des 

détenus" (55005727C) 

- Ben Segers à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "La 

situation administrative du personnel en 

quarantaine" (55005728C) 

- Ben Segers à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

contaminations entre les membres du personnel 

et les détenus" (55005734C) 

- Sophie Rohonyi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les visites dans les établissements 

pénitentiaires en période de déconfinement" 

(55005739C) 

- Sophie Rohonyi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les absences pour maladie des agents 

pénitentiaires" (55005740C) 

- Sophie Rohonyi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le suivi des détenus qui ont bénéficié de 

congés pénitentiaires pendant la période de 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "Het overleg met advocatuur en 

magistratuur i.v.m. de coronacrisis" (55005527C) 

- Cécile Thibaut aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De inbeslagname van de gsm bij het 

herhaaldelijk met voeten treden van de COVID-

maatregelen" (55005542C) 

- Stefaan Van Hecke aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De inning van de minnelijke 

schikkingen tijdens de coronacrisis" (55005543C) 

- Tim Vandenput aan Pieter De Crem (Veiligheid 

en Binnenlandse Zaken) over "De bestrijding van 

de desinformatie met betrekking tot COVID-19" 

(55005594C) 

- Nabil Boukili aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De sancties tijdens de lockdown, 

betalingsbevelen en rechtsmisbruik" (55005620C) 

- Melissa Depraetere aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "Het Centraal Register Collectieve 

Schuldenregeling (CSR)" (55005631C) 

- Philippe Pivin aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De gerechtelijke steunmaatregelen voor de 

ondernemingen tijdens de epidemie" (55005633C) 

- Sarah Schlitz aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De interministeriële conferentie over 

vrouwenrechten in het licht van de coronacrisis" 

(55005693C) 

- Ben Segers aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het produceren van mondmaskers door 

gedetineerden" (55005727C) 

- Ben Segers aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De administratieve stand van personeelsleden in 

quarantaine" (55005728C) 

- Ben Segers aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Besmettingen tussen personeelsleden en 

gedetineerden" (55005734C) 

- Sophie Rohonyi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het bezoek in de penitentiaire instellingen in de 

exitfase" (55005739C) 

- Sophie Rohonyi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het ziekteverzuim bij de penitentiair beambten" 

(55005740C) 

- Sophie Rohonyi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het toezicht op de gedetineerden die penitentiair 

verlof hadden tijdens de lockdown" (55005742C) 

- Sophie Rohonyi aan Koen Geens (VEM Justitie, 
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confinement" (55005742C) 

- Sophie Rohonyi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le matériel de protection dans les prisons" 

(55005745C) 

- Kristien Van Vaerenbergh à Koen Geens (VPM 

Justice, Régie des Bâtiments et Affaires 

européennes) sur "L'utilisation de la 

vidéoconférence dans les affaires et les enquêtes 

judiciaires" (55005762C) 

- André Flahaut à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les campagnes de désinformation en lien avec 

le COVID-19" (55005776C) 

- Özlem Özen à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

sanctions à l’encontre des entreprises n'ayant 

pas respecté les directives contre le COVID-19" 

(55005777C) 

- Vanessa Matz à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les mesures d’urgence concernant les 

violences faites aux femmes" (55005778C) 

- Ben Segers à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Le 

non-accueil de jeunes MENA pendant la crise du 

coronavirus" (55005785C) 

- Sophie De Wit à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le report dans les affaires de moeurs en raison 

de la crise du coronavirus" (55005793C) 

- Sophie De Wit à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"L'appel d'anarchistes à la violence contre 

gardiens de prison, police et infrastructures 

télécom" (55005794C) 

- Sophie De Wit à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le procès concernant l'assassinat de Julie Van 

Espen" (55005797C) 

- Zakia Khattabi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le COVID-19 et le déconfinement de la justice" 

(55005800C) 

- Ben Segers à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

violences intrafamiliales (VIF) en cas 

d'interruption de peine en période de 

coronavirus" (55005801C) 

- Özlem Özen à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"L'ordre de paiement pour les amendes liées au 

COVID-19" (55005807C) 

- Sophie Rohonyi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les mesures sanitaires applicables aux cours et 

tribunaux" (55005810C) 

 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Beschermingsmateriaal in de gevangenissen" 

(55005745C) 

- Kristien Van Vaerenbergh aan Koen Geens 

(VEM Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "Het gebruik van videoconferentie in 

gerechtszaken en onderzoeken" (55005762C) 

- André Flahaut aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De desinformatiecampagnes met betrekking tot 

COVID-19" (55005776C) 

- Özlem Özen aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De sancties voor bedrijven die de richtlijnen in 

de strijd tegen COVID-19 niet naleven" 

(55005777C) 

- Vanessa Matz aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De noodmaatregelen inzake het geweld tegen 

vrouwen" (55005778C) 

- Ben Segers aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het niet-opvangen van jonge NBMV’s in 

coronatijden" (55005785C) 

- Sophie De Wit aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het uitstel in zedenzaken ten gevolge van de 

coronacrisis" (55005793C) 

- Sophie De Wit aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De oproep van anarchisten tot geweld tegen 

cipiers, politie en telecominfrastructuur" 

(55005794C) 

- Sophie De Wit aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het proces over de moord op Julie Van Espen" 

(55005797C) 

- Zakia Khattabi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"COVID-19 en de afbouw van de lockdown bij het 

gerecht" (55005800C) 

- Ben Segers aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Intrafamiliaal geweld (IFG) bij strafonderbreking 

in COVID-tijden" (55005801C) 

- Özlem Özen aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het betalingsbevel voor de aan COVID-19 

gelinkte boetes" (55005807C) 

- Sophie Rohonyi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De gezondheidsmaatregelen voor hoven en 

rechtbanken" (55005810C) 
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01.01  Vanessa Matz (cdH): Le confinement 

s'accompagne d'une augmentation de la 

cybercriminalité. La semaine dernière, le Collectif 

Contre l'Islamophobie (CCI) dénonçait des faits très 

graves de dérive raciste sur les réseaux sociaux.  

 

 

De quels moyens supplémentaires la Justice 

dispose-t-elle en cette période particulière afin de 

poursuivre efficacement les auteurs? Veille-t-on à 

supprimer rapidement ces contenus inappropriés et 

illégaux? Quelle politique mettez-vous en œuvre par 

rapport à la cyberhaine? 

 

01.01  Vanessa Matz (cdH): De beperkende 

maatregelen gaan gepaard met een opflakkering 

van de cybercriminaliteit. Vorige week stelde het 

Collectief Tegen Islamofobie in België zeer ernstige 

feiten met racistische inslag op de sociale 

netwerken aan de kaak.  

 

Welke bijkomende middelen kan justitie in deze 

speciale periode inzetten om de daders efficiënt te 

vervolgen? Wordt die ongepaste en onwettige 

inhoud snel verwijderd? Welk beleid voert u op het 

vlak van cyberhaat? 

 

01.02  Philippe Pivin (MR): Selon un dernier 

rapport du RMG, le taux de défaillance des 

entreprises risque d'être multiplié par 3 ou 4, 

entraînant de 30 000 à 40 000 faillites cette année. 

Des arrêtés royaux ont été pris pour appliquer des 

mesures judiciaires d'aide aux entreprises. À cet 

égard, la procédure de réorganisation judiciaire peut 

être un levier important. Sa durée, son 

encadrement et son rôle de conseil sont des atouts 

indéniables pour soutenir les entreprises en 

difficulté. La suspension du délai de citation en 

faillite va aussi aider. Ainsi, il faut bien organiser et 

planifier, dans les chambres des entreprises en 

difficulté, le travail des magistrats qui traitent des 

médiations, des enquêtes commerciales et autres 

conciliations. 

 

 

 

 

 

Quelles actions ont-elles déjà été réalisées pour 

informer les acteurs économiques des procédures 

de réorganisation judiciaire? Quels sont les moyens 

judiciaires pour soutenir les entreprises dans les 

plans d'apurement? Quels sont les moyens 

dégagés, financiers et en personnel, pour 

l'encadrement judiciaire au tribunal de l'entreprise, 

en vue d'éviter un maximum de faillites?  

 

01.02  Philippe Pivin (MR): Volgens het laatste 

rapport van de RMG bestaat het risico dat er tot drie 

of vier keer meer bedrijven failliet zullen gaan, 

waardoor het aantal faillissementen dit jaar zou 

oplopen tot 30.000 tot 40.000 . Er werden 

koninklijke besluiten uitgevaardigd met gerechtelijke 

steunmaatregelen voor de ondernemingen. De 

procedure van de gerechtelijke reorganisatie kan in 

dat verband een belangrijke rol spelen. De duur, de 

omkadering en het advies die ermee gepaard gaan, 

zijn onmiskenbare troeven waarmee 

ondernemingen in moeilijkheden ondersteund 

kunnen worden. Ook de schorsing van de termijn 

voor de dagvaarding tot faillietverklaring is een 

goede zaak. In de kamers voor ondernemingen in 

moeilijkheden moeten de werkzaamheden van de 

magistraten die de bemiddelingen, 

handelsonderzoeken en minnelijke schikkingen 

behandelen, goed georganiseerd en gepland 

worden. 

 

Welke maatregelen werden er al genomen om de 

actoren uit de bedrijfswereld te informeren over de 

procedures van de gerechtelijke reorganisatie? 

Over welke middelen beschikt het gerecht om 

bedrijven te ondersteunen bij afbetalingsplannen? 

Welke financiële en personele middelen werden er 

ingezet voor de gerechtelijke omkadering op de 

ondernemingsrechtbank, om faillissementen zoveel 

mogelijk te vermijden?  

 

01.03  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Les femmes 

paient un lourd tribut à la crise du COVID-19, en 

raison du confinement. Les violences sexistes et 

intrafamiliales devraient être au cœur de l'action 

gouvernementale après la crise mais aussi lors du 

déconfinement. Une conférence interministérielle se 

tiendra le 8 mai sur la feuille de route COVID-19 et 

le plan de déconfinement.   

 

 

Quelle position défendra le gouvernement fédéral 

lors de cette conférence? Est-il prêt à endosser un 

rôle de leader avec les moyens nécessaires à la 

01.03  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): De vrouwen 

betalen een zware tol in deze coronacrisis, wegens 

de lockdown. Na de crisis maar ook tijdens de 

afbouw van de lockdown moet de strijd tegen 

seksistisch en intrafamiliaal geweld centraal staan 

in het regeringsbeleid. Op 8 mei zal er een 

interministeriële conferentie plaatsvinden over de 

COVID-19-routekaart en het plan voor de afbouw 

van de lockdown. 

 

Welk standpunt zal de federale regering op die 

conferentie verdedigen? Is zij klaar om een 

voortrekkersrol te spelen en daarvoor de nodige 



CRABV 55 COM 172 06/05/2020  

 

CHAMBRE-2E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2019 2020 KAMER-2E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

5 

clé? 

 

Le ministre De Crem a annoncé qu'il allait prendre 

contact avec vous pour une initiative commune. 

Pourriez-vous-nous en dire plus? 

 

middelen uit te trekken?  

 

Minister De Crem heeft aangekondigd dat hij 

contact zou opnemen met u om een gezamenlijk 

initiatief te ontwikkelen. Kunt u ons daar meer over 

zeggen?  

 

01.04 Ben Segers (sp.a): Concernant la confection 

de masques buccaux par des détenus, les 

questions suivantes se posent. Quels sont les 

revenus maximums qui peuvent être perçus par les 

détenus? À partir de quel montant ces revenus 

sont-ils imposables? Ces montants et les 

impositions y afférentes sont-ils respectés à la 

prison d'Audenarde? Dans quels établissements 

pénitentiaires ces éléments sont-ils ou non 

respectés? Pourquoi n'a-t-on pas choisi d'intégrer 

davantage de détenus dans ce projet, de manière à 

pouvoir respecter les montants maximums et à 

éviter les inquiétudes? 

 

Les membres du personnel qui dépendent de la 

Direction générale des Établissements 

pénitentiaires (EPI) et qui sont placés en 

quarantaine préventive sur la base d'un certificat 

médical, relèvent du régime d'assurance-maladie, 

avec les conséquences financières qui s'ensuivent. 

Pourquoi ne sont-ils pas dispensés de service, 

comme cela se fait dans les centres fermés qui 

dépendent de l'Intérieur? Pourquoi ne sont-ils pas 

mis à la disposition d'autres SPF qui demandent de 

l'aide? 

 

Est-il exact qu'après avoir été malade du COVID-

19, le personnel pénitentiaire reprend son travail 

sans observer de période de quarantaine? 

Comment expliquer la différence de traitement entre 

les membres du personnel et les détenus, lesquels 

doivent pour leur part observer une quarantaine? 

Qu'en est-il de la fourniture de masques buccaux 

aux détenus, laquelle était prévue pour le début du 

mois de mai? 

 

Les mineurs étrangers non accompagnés ne sont 

plus pris en charge, sauf notification préalable. De 

plus, à la suite des mesures décidées dans les 

hôpitaux, les tests osseux ne sont plus réalisés. 

Cette procédure a-t-elle fait l'objet d'une 

concertation entre le ministre de la Justice et la 

ministre en charge de l'Asile? Des tests osseux ont-

ils encore été effectués après le 18 mars? Dans 

l'affirmative, auprès de combien de personnes et 

avec quels résultats? Combien de tuteurs ont-ils été 

désignés respectivement pour des mineurs ayant 

bénéficié ou non d'un accueil de Fedasil? Comment 

la situation évolue-t-elle depuis le 4 mai? Met-on au 

point une méthode de remplacement afin de 

déterminer l'âge des mineurs? Quelles initiatives le 

01.04  Ben Segers (sp.a): In verband met het 

maken van mondmaskers door gedetineerden rijzen 

volgende vragen. Hoeveel mogen gedetineerden 

maximum verdienen? Vanaf welk bedrag wordt dat 

inkomen belast? Worden die bedragen en 

belastingheffingen nageleefd in de gevangenis van 

Oudenaarde? In welke penitentiaire inrichtingen 

worden ze nageleefd en in welke niet? Waarom 

werd er niet voor gekozen meer gedetineerden in te 

schakelen in dit project, zodat de 

maximumbedragen konden worden gerespecteerd 

en onrust vermeden? 

 

 

Personeelsleden die afhangen van het directoraat-

generaal Penitentiaire Inrichtingen (EPI) en die op 

basis van een doktersattest preventief in 

quarantaine worden geplaatst, komen in het 

ziektestelsel terecht, met de bijbehorende financiële 

gevolgen. Waarom krijgen ze geen dienstvrijstelling, 

zoals bijvoorbeeld in de gesloten centra die van 

Binnenlandse Zaken afhangen wel het geval is? 

Waarom worden ze niet ter beschikking gesteld van 

andere FOD's die om ondersteuning vragen? 

 

 

Klopt het dat het gevangenispersoneel na genezing 

van COVID-19 terug aan het werk gaat zonder 

verdere quarantaine? Vanwaar de verschillende 

behandeling tussen personeelsleden en 

gedetineerden, die wel in quarantaine moeten? Hoe 

staat het met de terbeschikkingstelling van 

mondmaskers aan gedetineerden, die voor begin 

mei in het vooruitzicht was gesteld?  

 

 

Niet begeleide minderjarige vreemdelingen worden 

niet meer geholpen indien ze zich niet vooraf 

aanmelden. Bovendien werden als gevolg van de 

maatregelen in de ziekenhuizen geen botscans 

meer uitgevoerd. Vond er over die procedure 

overleg plaats tussen de minister van Justitie en die 

van Asiel? Werden er na 18 maart nog botscans 

uitgevoerd? Bij hoeveel personen en met welk 

resultaat? Hoeveel voogden werden er aangesteld, 

respectievelijk voor wie wel en geen opvang kreeg 

van Fedasil? Hoe evolueert de situatie sinds 4 mei? 

Wordt er gewerkt aan een alternatieve 

leeftijdsbepaling? Wat doet de dienst Voogdij om 

ervoor te zorgen dat jongeren de weg vinden naar 

de asielprocedure? Is de dienst Voogdij 24/7 
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service des Tutelles prend-il pour faire en sorte que 

les mineurs d'âge soient guidés vers la procédure 

d'asile? Le service des Tutelles est-il joignable 

24 heures sur 24 et 7 jours sur 7? Dans la situation 

actuelle, les frais des tuteurs peuvent-ils être 

remboursés par la suite dès lors que la tutelle a pris 

fin de plein droit? 

 

Comment les directeurs de prison s'assurent-ils de 

l'absence de risque de violences intrafamiliales de 

la part de détenus qui entrent en ligne de compte 

pour une interruption de peine? Les membres de la 

famille devraient marquer leur accord à cette fin. 

L'avis des services accompagnant les victimes est-il 

également demandé? Aucun problème de violence 

ne se poserait dans le secteur de la surveillance 

électronique. Comment le suivi y est-il organisé 

aujourd'hui, dans la pratique, et par qui? 

 

bereikbaar? Kunnen de onkosten van de voogd in 

de huidige situatie verder worden vergoed nadat de 

voogdij van rechtswege is afgelopen?  

 

 

 

 

 

Hoe gaan gevangenisdirecteurs na of er geen risico 

van intrafamiliaal geweld bestaat bij gedetineerden 

die in aanmerking komen voor strafonderbreking? 

Het gezin zou akkoord moeten gaan. Wordt ook het 

advies van de diensten die het slachtoffer 

begeleiden, gevraagd? In de sector van de 

elektronische bewaking zouden zich geen 

geweldproblemen voordoen. Op welke manier en 

door wie gebeurt de concrete opvolging vandaag?  

 

01.05 Sophie Rohonyi (DéFI): Le 8 avril, vous 

avez confirmé que depuis le 13 mars, les visites, 

sauf celles d'avocats ou de membres 

d'ambassades, étaient suspendues dans les 

prisons jusqu'au 19 avril, date qui a été prolongée 

jusqu’au 4 mai. Le déconfinement a suscité l’espoir 

des détenus de revoir leurs proches, mais les 

secteurs judiciaire et carcéral ne sont jamais 

mentionnés lors des conférences de presse du 

CNS.  

 

 

 

Le "confinement dans le confinement" vécu par les 

détenus rend légitime leur demande d’autoriser à 

nouveau les visites, comme pour les maisons de 

repos. Le 22 avril, vous avez annoncé que les 

visites seraient virtuelles et que des ordinateurs 

portables seraient mis à disposition de toutes les 

prisons. Est-ce le cas aujourd'hui? Les détenus 

devront-ils par ailleurs payer leurs crédits d’appel 

alors qu'ils ne compensent pas l’absence de 

visites? Les communications pourraient-elles être 

gratuites pendant le confinement? Quand les 

visites, ateliers et formations seront-ils à nouveau 

permis? Une concertation est-elle en cours avec les 

directions de prisons et les entités fédérées pour les 

organiser? Quelles sont les conditions à respecter? 

 

 

 

 

Les membres de la commission Justice ont reçu un 

document reprenant les absences pour maladie 

dans les établissements pénitentiaires au 20 avril 

2020. Le taux d’absence oscille entre 5 et 25  %. 

Malgré la diminution de la population carcérale, les 

conditions de travail des agents restent difficiles. 

Des syndicats demandent leur amélioration ainsi 

01.05  Sophie Rohonyi (DéFI): Op 8 april 

bevestigde u dat de bezoeken aan de 

gevangenissen, met uitzondering van bezoeken van 

advocaten of ambassademedewerkers, per 

13 maart opgeschort waren tot 19 april, waarna die 

periode werd verlengd tot 4 mei. Nu de 

lockdownmaatregelen worden versoepeld koesteren 

de gedetineerden de hoop dat ze hun gezins- of 

familieleden weer kunnen zien, maar de 

gerechtelijke sector en het gevangeniswezen zijn 

nog nooit ter sprake gekomen tijdens de 

persconferenties van de NVR.  

 

De vraag van de gedetineerden, die in zekere zin in 

een dubbele lockdown zitten, om weer bezoeken 

toe te staan, zoals voor de rusthuizen, is legitiem. 

Op 22 april meldde u dat er virtuele bezoeken 

zouden worden georganiseerd en dat er draagbare 

computers ter beschikking zouden worden gesteld 

in alle gevangenissen. Is dat vandaag het geval? 

Zullen de gedetineerden voor hun extra 

beltegoeden moeten betalen, terwijl die het 

wegvallen van bezoek niet kunnen compenseren? 

Zou het mogelijk zijn om de gedetineerden gratis te 

laten bellen tijdens de lockdownperiode? Wanneer 

zullen er weer bezoeken, arbeid in werkplaatsen en 

opleidingen toegestaan worden? Wordt er overleg 

gepleegd met de gevangenisdirecties en de 

deelgebieden om een en ander te organiseren? 

Welke voorwaarden zullen er moeten worden 

nageleefd?  

 

De leden van de commissie Justitie hebben een 

document ontvangen waarin de stand van zaken 

met betrekking tot de afwezigheden wegens ziekte 

in de penitentiaire inrichtingen op 20 april 2020 

wordt gegeven. Het verzuimpercentage varieert van 

5 tot 25 %. Ondanks de vermindering van het aantal 

gedetineerden in de gevangenissen blijven de 
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que la possibilité de prétendre à la reconnaissance 

de maladie professionnelle, autorisée par Fedris 

pour le personnel soignant. Comment expliquez-

vous ce taux de congé? A-t-il évolué? Le personnel 

pénitentiaire pourra-t-il bénéficier de la 

reconnaissance de maladie professionnelle? 

Combien d’agents ont-ils contracté le coronavirus? 

Combien sont guéris et ont repris le travail?  

 

 

 

 

 

 

Au début du confinement, vous avez pris des 

mesures pour réduire la population carcérale, 

notamment la prolongation des congés 

pénitentiaires. Si cela a été une bouffée d'air pour 

les détenus, leur mise en pratique a été 

problématique. Il est souvent demandé aux parents 

d’accueillir les détenus, sauf s'ils sont âgés et que 

les détenus n’ont pas été testés. Quelles mesures 

ont-elles favorisé l’accueil des détenus dans leur 

famille? Quelle proportion d'entre eux n’ont pu être 

logés dans leur famille? Les détenus ont-ils été 

testés avant leur sortie? De quel accompagnement 

ont-ils bénéficié? 

 

 

Le 22 avril, vous avez affirmé que dans toutes les 

prisons, les agents ont des masques, des gants et 

du savon en suffisance. Ce jour-là, le Collectif de 

luttes anti-carcérales (CLAC) affirme dans une lettre 

que la situation diffère d’une prison à l’autre et que 

le matériel de protection est absent pour les 

détenus, sauf ceux qui distribuent la nourriture et le 

linge. Les témoignages montrent que les agents ne 

portent pas de maques à Jamioulx, Leuze-en-

hainaut, Mons ou Tournai. Quelles réponses avez-

vous adressé au CLAC? Pourquoi certaines prisons 

ne disposent-elles pas de matériel de protection en 

suffisance? Garantissez-vous qu'il est désormais 

suffisant? Comment le déconfinement influe-t-il sur 

la disponibilité du matériel en prison? Êtes-vous 

favorable aux demandes contenues dans le 

courrier, à savoir comptabiliser les aménagements 

de peines dans l’exécution de la peine et assouplir 

les conditions pour accorder des aménagements? 

 

 

 

 

 

Une image montrant une toile en plastique 

recouvrant l’entrée du bureau du greffe du Tribunal 

de la Jeunesse de Charleroi a fait le tour des 

réseaux sociaux. Elle démontre le manque de 

sécurité sanitaire dans les cours et tribunaux. Les 

werkomstandigheden van de penitentiair beambten 

moeilijk. Sommige vakbonden vragen om de 

werkomstandigheden van die personeelsleden te 

verbeteren en om voor die groep in de mogelijkheid 

te voorzien om aanspraak te kunnen maken op de 

erkenning van COVID-19 als beroepsziekte, zoals 

Fedris heeft toegestaan voor het personeel in de 

zorg. Hoe verklaart u dat ziekteverzuimpercentage? 

Is het geëvolueerd? Zal het gevangenispersoneel in 

aanmerking komen voor de erkenning van 

COVID-19 als beroepsziekte? Hoeveel penitentiair 

beambten hebben het virus opgelopen? Hoeveel 

zijn er genezen en hebben het werk hervat? 

 

Aan het begin van de lockdown hebt u maatregelen 

genomen om het aantal gedetineerden in de 

gevangenissen te verminderen, meer bepaald de 

verlenging van het penitentiair verlof. Dat was een 

opluchting voor de gedetineerden, maar in de 

praktijk heeft die maatregel voor problemen 

gezorgd. In veel gevallen wordt de ouders gevraagd 

om de gedetineerden op te vangen, tenzij ze 

bejaard zijn en de gedetineerden niet getest 

werden. Welke maatregelen werden er genomen 

om de opvang van de gedetineerden in hun familie 

te bevorderen? Hoeveel procent kon niet bij familie 

terecht? Werden de gedetineerden getest voor ze 

de gevangenis verlieten? Hoe werden ze begeleid?  

 

Op 22 april bevestigde u dat de penitentiair 

beambten in alle gevangenissen over voldoende 

mondmaskers, handschoenen en zeep beschikten. 

Diezelfde dag stelde het Collectif de luttes anti-

carcérales (CLAC) in een brief dat de situatie van 

gevangenis tot gevangenis verschilde en dat er 

geen beschermingsmateriaal voor de gedetineerden 

was, behalve voor degenen die het eten en de was 

uitdeelden. Uit de getuigenissen bleek dat de 

beambten in de gevangenis van Jamioulx, Leuze-

en-Hainaut, Bergen of Doornik geen mondmaskers 

droegen. Wat hebt u het CLAC geantwoord? 

Waarom is er in sommige gevangenissen niet 

genoeg beschermingsmateriaal? Garandeert u dat 

er daar nu wel genoeg materiaal voorhanden is? 

Welke impact heeft de versoepeling van de 

lockdownmaatregelen op de beschikbaarheid van 

beschermingsmateriaal in de gevangenis? Hebt u 

oren naar wat er in de brief gevraagd wordt, 

namelijk het meetellen van de strafaanpassingen bij 

de strafuitvoering en de versoepeling van de 

voorwaarden voor de toekenning van 

strafaanpassingen?  

 

Een foto van het plastic folie aan de toegang van de 

griffie van de jeugdrechtbank van Charleroi heeft de 

ronde gedaan op de socialenetwerksites. Dat maakt 

wel duidelijk dat de gezondheid van de in de hoven 

en rechtbanken aanwezige personen niet naar 
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directives du Collège des cours et tribunaux visent 

peu la désinfection des infrastructures ou les 

mesures de protection du personnel. Des 

instructions ont-elles été données pour remplacer 

cette toile par une protection en verre? Le matériel 

de protection est-il suffisant dans les juridictions? La 

piste de visières est-elle examinée? Les bâtiments 

judiciaires sont-ils désinfectés? Des mesures ont-

elles été prises pour les justices de paix? Des 

règles uniformes seront-elles dispensées sur le port 

du masque? Est-il satisfaisant que chaque 

magistrat applique son mode de fonctionnement? 

Dans quelles conditions se feront les prochains 

procès? Les avocats s’étonnent de recevoir des 

instructions aléatoires et différentes selon les 

arrondissements et juridictions.  

 

 

 

 

 

Dans L'Écho, un collectif d'avocats pénalistes 

s'inquiète de leurs conditions de travail et de 

l'absence d'outils informatiques, ce qui impacte 

aussi le droit des justiciables. Il faut les entendre et 

prendre des mesures fortes! 

 

behoren kan worden beschermd. In de richtsnoeren 

van het College van de hoven en rechtbanken wordt 

er weinig aandacht besteed aan het ontsmetten van 

de gebouwen en evenmin aan de 

beschermingsmaatregelen voor het personeel. 

Werden er instructies gegeven om dat folie te 

vervangen door een glazen afscheiding? Is er 

genoeg beschermingsmateriaal in de jurisdicties? 

Wordt de mogelijkheid van gelaatsschermen 

onderzocht? Worden de gerechtsgebouwen 

ontsmet? Werden er maatregelen genomen voor de 

vredegerechten? Zullen er uniforme maatregelen 

worden uitgevaardigd in verband met het dragen 

van een mondmasker? Is het een bevredigende 

oplossing dat elke magistraat zijn eigen 

maatregelen treft? In welke omstandigheden zullen 

de volgende processen plaatsvinden? De 

advocaten zijn verbaasd dat ze willekeurige 

instructies ontvangen die naargelang van de 

arrondissementen en jurisdicties verschillen.  

 

In L'Écho staat er te lezen dat een collectief van 

advocaten bezorgd is over hun 

arbeidsomstandigheden en het gebrek aan 

informaticatools, wat ook een impact heeft op het 

recht van de justitiabelen. Men moet naar hun 

grieven luisteren en doortastende maatregelen 

nemen! 

 

01.06 Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Depuis 

le confinement, des auditions par vidéo sont 

organisées entre le tribunal et la prison à Malines. 

J'aimerais obtenir un relevé de toutes les instances 

qui ont recours à la vidéoconférence dans le cadre 

de leurs audiences et auditions.  

 

01.06  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Sinds 

de lockdown worden in Mechelen videoverhoren 

georganiseerd tussen de rechtbank en de 

gevangenis. Graag kreeg ik een overzicht van de 

instanties die voor rechtszittingen en verhoren 

gebruikmaken van videoconferentie.  

 

01.07  Özlem Özen (PS): Dans le cadre de la lutte 

contre la propagation du coronavirus, une 

modification au Code d'instruction criminelle a été 

introduite afin de permettre le recours à l'ordre de 

paiement. Désormais, après le non-paiement d'une 

proposition de transaction et si aucun recours n'a 

été introduit dans le délai fixé, l'autorité dispose d'un 

titre exécutoire sans même devoir passer par le 

tribunal. Si le contrevenant ne paye pas à temps, le 

SPF Finances peut récupérer ce montant via la 

retenue sur impôt, la saisie ou par voie d'huissier, 

notamment. 

 

 

 

Comment respecterez-vous la proportionnalité par 

rapport au droit de la défense? Quid de la prise en 

compte de la situation de confinement en ce qui 

concerne la majoration appliquée à l'ordre de 

paiement et en ce qui concerne les délais? 

Combien de procès-verbaux ont-ils déjà été 

dressés? 

01.07  Özlem Özen (PS): In het kader van de strijd 

tegen de verspreiding van het coronavirus, werd het 

Wetboek van Strafvordering gewijzigd om voor de 

betaling van boetes gebruik te kunnen maken van 

het betalingsbevel. Wanneer een voorstel van 

schikking niet werd betaald en er binnen de 

vastgestelde termijn geen beroep tegen werd 

aangetekend, beschikt de overheid voortaan over 

een uitvoerbare titel zonder dat ze daarvoor bij de 

rechtbank moet gaan aankloppen. Indien de 

overtreder niet tijdig betaalt, kan de FOD Financiën 

het verschuldigde bedrag meer bepaald innen door 

middel van de inhouding van belastingen, het 

beslag of bij deurwaardersexploot.  

 

Hoe zult u de proportionaliteit op het stuk van de 

rechten van de verdediging kunnen waarborgen? 

Op welke manier zal er met de lockdown rekening 

worden gehouden bij de toepassing van de voor het 

betalingsbevel gangbare toeslag en van de 

vastgestelde termijnen? Hoeveel processen-verbaal 

werden er al opgesteld?  
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Outre le risque de propagation du virus, le non-

respect des règles a pour conséquence de fausser 

la concurrence entre les entreprises ayant respecté 

les règles et celles qui, en violation de ces règles, 

continuent à exercer leurs activités. L'employeur qui 

ne respecte pas les dispositions peut être poursuivi 

sur la base du Code pénal social. 

 

 

Combien de sanctions pénales de ce type ont-elles 

été prises? Qu'en est-il des sanctions qui seront 

liées au non-respect des règles d'hygiène à la suite 

de la réouverture des commerces? 

 

 

De niet-naleving van de regels verhoogt niet alleen 

het risico op verspreiding van het virus, maar 

vervalst ook de concurrentie tussen de bedrijven die 

de voorschriften strikt toepassen en de bedrijven 

die de regels overtreden en toch hun activiteiten 

blijven voortzetten. De werkgever die de bepalingen 

niet naleeft, kan op grond van het Sociaal 

Strafwetboek worden vervolgd.  

 

Hoeveel van dergelijke strafrechtelijke sancties 

werden er al opgelegd? Wat valt er te melden over 

de sancties die verband houden met de niet-

naleving van de hygiëneregels naar aanleiding van 

de heropening van de winkels?   

 

01.08  Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): Le 22 avril, 

vous me disiez qu'il était prématuré d'exposer les 

modalités du déconfinement dans les prisons. Dans 

la presse de jeudi dernier, le directeur général de la 

prison d'Andenne évoquait une possible reprise des 

activités à partir du lundi 4 mai. 

 

 

 

Le président de l'Ordre des barreaux francophones 

et germanophone de Belgique a fait part d'un 

certain flou en ce qui concerne le déconfinement 

des tribunaux. 

 

Pouvez-vous préciser ce qui est prévu pour le 

déconfinement des prisons? Concernant les cours 

et tribunaux, quel sera le phasage précis? Prisons 

et tribunaux disposeront-ils bien de masques, gants, 

gels désinfectants et produits d'entretien en 

suffisance pour pouvoir reprendre leurs activités 

dans le respect des règles d'hygiène? 

 

01.08  Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): Op 22 april 

zei u me dat het voorbarig was dieper in te gaan op 

de modaliteiten voor de afbouw van de 

lockdownmaatregelen in de gevangenissen. 

Verleden donderdag had de algemeen directeur van 

de gevangenis van Andenne het in de pers over 

een mogelijke heropstart van de activiteiten op 

maandag 4 mei.  

 

De voorzitter van de Orde van Franstalige en 

Duitstalige balies van België gaf te kennen dat er 

over de afbouw van de lockdown in de rechtbanken 

een zekere waas van onduidelijkheid hangt.  

 

Kunt u verduidelijken hoe de lockdownmaatregelen 

in de gevangenissen zullen worden afgebouwd? 

Hoe zal de uitfasering van de lockdown bij de hoven 

en rechtbanken precies verlopen? Zullen er in de 

gevangenissen en bij de rechtbanken voldoende 

mondmaskers, handschoenen, ontsmettende 

handgels en onderhoudsproducten voorhanden zijn 

opdat bij de hervatting van de activiteiten de 

hygiëneregels in acht zouden kunnen worden 

genomen?  

 

01.09  Sophie De Wit (N-VA): Le 25 avril, nous 

avons pu lire dans Het Laatste Nieuws que la cour 

d'appel d'Anvers a reporté sine die pour cause de 

coronavirus le procès de cet homme condamné en 

première instance pour avoir abusé sexuellement 

quatre jeunes garçons. Cet individu n'a pas été 

arrêté et ne représenterait pas une menace pour la 

société.  

 

Existe-t-il des directives qui précisent quelles 

affaires doivent être traitées par priorité pendant la 

crise? Quelles sont les causes exactes de ce 

report? Le ministre considère-t-il la Justice comme 

un service essentiel qu'il importe de continuer à 

assurer?  

 

Sur le site internet d'un groupuscule anarchiste, 

01.09  Sophie De Wit (N-VA): Op 25 april konden 

we in Het Laatste Nieuws lezen dat het Hof van 

Beroep van Antwerpen de zaak tegen een man die 

veroordeeld werd in eerste aanleg voor het 

seksueel misbruik van vier jongens, voor 

onbepaalde tijd werd uitgesteld door de 

coronacrisis. De man is niet aangehouden en zou 

geen gevaar vormen voor de samenleving.  

 

Bestaan er richtlijnen over welke zaken prioritair 

behandeld moeten worden tijdens de crisis? Wat 

zijn de specifieke oorzaken van dit uitstel? 

Beschouwt de minister Justitie als een essentiële 

dienstverlening die verder zou moeten worden 

verleend?  

 

Op de website van een anarchistische website, 
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Indymedia Bruxsel, un appel à la violence contre la 

police, les gardiens de prison et l'infrastructure 

télécom aurait été lancé. Selon le tract, le moment 

de commettre ces violences est venu parce que la 

société est concentrée sur autre chose. Ce tract 

contient une longue liste de suggestions de 

déprédations. L'auteur propose de passer à l'action 

au mois de mai mais ceux qui ne peuvent pas 

attendre peuvent agir en avril.  

  

Existe-t-il certains indices de menaces spécifiques à 

l'égard de gardiens de prison et/ou d'agents de 

police? Le ministre a-t-il pris des mesures de 

protection supplémentaires pour ces personnes? 

Une enquête pénale à l'encontre de cet individu a-t-

elle été ouverte? Les menaces proférées ont-elles 

été retirées du site internet concerné?  

 

Un reportage sur le meurtre de Julie Van Espen 

devait être diffusé le 28 avril. Deux enquêteurs y 

témoignent, avec l'accord de leurs supérieurs. Les 

avocats de la défense ont menacé de déposer une 

plainte pour violation du secret de l'instruction. VTM 

a donc décidé de suspendre provisoirement la 

diffusion de ce reportage.  

 

Par ailleurs, Dag Allemaal a publié un 

article suggérant que la crise du coronavirus aurait 

également pour effet de reporter à l'année 

prochaine le procès du meurtrier de Julie Van 

Espen.  

 

Le ministre estime-t-il souhaitable que des 

enquêteurs participent à des reportages sur des 

crimes concernant lesquels l'instruction est encore 

en cours? Si VTM décidait néanmoins de diffuser ce 

reportage, quelles pourraient être les conséquences 

pour l'instruction et le procès? Est-il vrai que 

l'échéancier du procès est également chamboulé en 

raison de la crise du coronavirus?  

 

Indymedia Bruxsel, zou opgeroepen worden tot 

geweld tegen de politie, tegen cipiers en tegen 

telecominfrastructuur. Volgens het pamflet is het 

daar het uitgelezen moment voor, omdat de 

samenleving op iets anders gefocust is. Het pamflet 

bevat een hele lijst suggesties om schade te 

berokkenen. De auteur roept op tot actie in mei, 

maar voor wie niet kan wachten mag het ook in 

april.  

 

Zijn er aanwijzingen voor concrete dreigingen ten 

aanzien van cipiers en/of politieagenten? Neemt de 

minister extra beschermingsmaatregelen voor hen? 

Werd een strafrechtelijk onderzoek gestart naar de 

auteur? Werden de bedreigingen ondertussen van 

de website verwijderd? 

 

 

Op 28 april zou een reportage worden uitgezonden 

over de moord op Julie van Espen. Twee speurders 

getuigen erin, met goedkeuring van hun oversten. 

De advocaten van de verdediging hebben gedreigd 

met een klacht wegens schending van het geheim 

van onderzoek. Daarop besliste VTM de reportage 

voorlopig niet uit te zenden.  

 

Daarnaast verscheen in Dag Allemaal een 

artikel dat suggereerde dat de coronacrisis er ook 

voor zou zorgen dat het proces tegen de 

moordenaar van Julie van Espen niet meer dit jaar 

zou kunnen starten.  

 

Acht de minister het wenselijk dat speurders 

meewerken aan reportages over misdaden 

waarnaar het onderzoek nog loopt? Wat zijn de 

mogelijke gevolgen voor het onderzoek en het 

proces, mocht VTM beslissen toch uit te zenden? 

Klopt het dat door de coronacrisis ook de timing van 

het proces in de war wordt gestuurd? 

 

01.10 Vanessa Matz (cdH): Dans une réponse du 

5 mai 2020, le ministre De Crem indiquait qu'il 

attendait la réponse au courrier officiel qu'il vous 

avait envoyé en vue de rédiger une circulaire 

commune pour lutter contre les violences faites aux 

femmes. J'insiste sur cette démarche, même si elle 

est tardive, car certaines mesures pourraient être 

prolongées, le déconfinement total n'est pas pour 

demain. Pourquoi, par exemple, ne pas 

retéléphoner régulièrement aux victimes qui ont 

porté plainte lors des trois derniers mois?  

 

 

 

Je demande aussi que l'on indique aux 

pharmaciens comment être un référent pour donner 

l'alerte et qu'on lance un numéro joignable par sms, 

01.10  Vanessa Matz (cdH): In zijn antwoord van 

5 mei 2020 liet minister De Crem weten dat hij het 

antwoord op een aan u verstuurde officiële brief zou 

afwachten om een gemeenschappelijke 

omzendbrief over de bestrijding van het geweld 

jegens vrouwen op te stellen. Ik dring erop aan dat 

dit initiatief doorgang zou vinden, ook al komt het 

erg laat, want sommige lockdownmaatregelen 

zouden nog enige tijd kunnen worden behouden en 

de volledige terugkeer naar een normale situatie is 

niet voor meteen. Waarom zouden we bijvoorbeeld 

de slachtoffers die de voorbije drie maanden een 

klacht hebben ingediend, niet regelmatig opbellen?  

 

Ik vraag ook dat men de apothekers zou uitleggen 

hoe zij een aanspreekpunt kunnen zijn en aan de 

alarmbel kunnen trekken, en dat er een per sms 
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ce qui est plus aisé que de téléphoner à côté de son 

bourreau. 

 

bereikbaar noodnummer ter beschikking zou 

worden gesteld. Voor het slachtoffer is het immers 

eenvoudiger om te sms'en dan te telefoneren, zeker 

als de geweldpleger in de buurt is. 

 

01.11  Koen Geens, ministre (en français): La 

Conférence, composée de douze membres, est 

présidée en alternance. Le premier tour est assuré 

par Mme Ben Hamou, secrétaire d'État à l'Égalité 

des chances de la Région de Bruxelles-Capitale. 

 

En matière de violence intrafamiliale, les circulaires 

relatives à la violence entre partenaires et à 

l'interdiction de résidence paraissent suffisantes. Le 

Collège des procureurs généraux suit la situation. 

J'examinerai avec mon collègue de l'Intérieur ainsi 

qu'avec la police et le ministère public si de 

nouvelles directives pourraient les renforcer. 

 

 

La lutte contre la violence intrafamiliale constitue un 

thème prioritaire de la politique de sécurité. Je vous 

renvoie à la Note-cadre de Sécurité intégrale, au 

Plan national de sécurité, au Plan zones de sécurité 

et au Plan d'action national de lutte contre toutes les 

formes de violence basée sur le genre. 

 

 

Le Plan d'action contre la violence sexuelle à l'égard 

des femmes, élaboré à mon initiative et discuté 

avec les ministres communautaires et régionaux, 

sert de tremplin dans la lutte contre la violence 

sexuelle et est partagé par les CIM sur les droits 

des femmes, celle sur les maisons de justice et les 

rédacteurs du Plan national d'action sur la violence 

liée au genre.  

 

01.11 Minister Koen Geens (Frans): De 

conferentie, die uit twaalf leden bestaat, heeft een 

alternerend voorzitterschap. Eerst is mevrouw Ben 

Hamou, staatssecretaris voor Gelijke Kansen van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, aan de beurt. 

 

Wat het intrafamiliaal geweld betreft, lijken de 

omzendbrieven over partnergeweld en het 

huisverbod te volstaan. Het College van procureurs-

generaal volgt de situatie op de voet. Ik zal samen 

met de minister van Binnenlandse Zaken, de politie 

en het openbaar ministerie onderzoeken of ze met 

nieuwe richtlijnen verder uitgebouwd kunnen 

worden. 

 

De bestrijding van intrafamiliaal geweld is een 

prioritair onderdeel van het veiligheidsbeleid. Ik 

verwijs naar de Kadernota Integrale Veiligheid, het 

Nationaal Veiligheidsplan, het plan inzake de 

veiligheidszones en het nationaal actieplan ter 

bestrijding van alle vormen van gendergerelateerd 

geweld. 

 

Het actieplan tegen seksueel geweld tegen 

vrouwen, dat op mijn initiatief opgesteld werd en 

met de gemeenschaps- en gewestministers 

besproken werd, dient als handvat voor de 

bestrijding van seksueel geweld en wordt 

onderschreven door de IMC vrouwenrechten, de 

IMC justitiehuizen van en de opstellers van het 

nationaal actieplan ter bestrijding van 

gendergerelateerd geweld. 

 

(En néerlandais) Le 9 avril, il y a en effet eu une 

publication dans les médias relayant l'appel 

d'anarchistes qui exhortaient la population à profiter 

de la crise sanitaire pour s'attaquer à la police et 

aux gardiens de prison. Ce genre de menace n'est 

pas nouveau. L'OCAM a fixé à 2 le niveau de 

menace contre la police et les agents pénitentiaires, 

tout comme le niveau de menace contre la police 

en général. Selon l'OCAM, aucun signe concret 

n'indique que les menaces pourraient effectivement 

être mises à exécution. D'autres publications ont 

été constatées plus tard dans le même média ou 

sur d'autres sites mais après analyse, l'OCAM a 

maintenu à 2 le niveau de menace.  

 

Il va sans dire que les publics visés sont 

sensibilisés mais pour des raisons de sécurité, nous 

ne pouvons pas en dire davantage sur les mesures 

concrètes. La menace fait l'objet d'un suivi attentif 

par les services de sécurité belges. 

(Nederlands) Op 9 april was er inderdaad een 

publicatie in de media die mensen ertoe aanzette 

de COVID-19- crisis aan te grijpen om aanvallen te 

richten op politie- en gevangenispersoneel. Dit soort 

oproep is niet nieuw. OCAD heeft de dreiging tegen 

politie en penitentiaire ambtenaren niveau 2 

gegeven, net als de dreiging tegen de politie in het 

algemeen. Volgens het OCAD zijn er geen concrete 

aanwijzingen dat er daadwerkelijk tot daden zou 

worden overgegaan. Andere publicaties werden 

later opgemerkt in dezelfde media of op andere 

sites, maar OCAD heeft niveau 2 na analyse 

gehandhaafd.  

 

 

Uiteraard worden de geviseerden gesensibiliseerd, 

maar over concrete maatregelen kunnen we om 

veiligheidsredenen niet communiceren. De dreiging 

wordt door de Belgische veiligheidsdiensten op de 

voet gevolgd. 
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(En français) Madame Matz, concernant les 

discours de haine sur internet, il y a un écart entre 

leur nombre constaté et le très faible nombre de 

plaintes déposées. Un groupe de travail coordonné 

par mon cabinet y travaille.  

 

Même si des plaintes étaient déposées, les 

procédures sont délicates. La réponse pénale n'est 

pas la seule possible. Le Parquet est rarement saisi 

alors que pour le discours raciste en ligne, une 

exception à la Cour d'assises est prévue par la 

Constitution. La justice doit faire son travail mais il 

faut surtout augmenter la réaction du citoyen et 

éviter la banalisation. 

 

 

 

Madame Özen, concernant les sanctions contre les 

entreprises, les seuls chiffres disponibles sont ceux 

de l'auditorat du travail de Liège: il y a eu 

19 dossiers, dont deux ont fait l'objet d'une 

proposition de transaction de 750 euros. La 

transaction est la réponse pénale de première ligne 

à ce type d'infraction. Sans paiement, des 

poursuites pénales seront envisagées ou un renvoi 

au service des amendes administratives sera 

privilégié. 

 

(Frans) Mevrouw Matz, er is een discrepantie 

tussen het aantal vastgestelde online haatberichten 

en het zeer geringe aantal klachten die ingediend 

worden. Een werkgroep onder leiding van mijn 

kabinet buigt zich over dat lage aantal klachten. 

 

Zelfs als er klachten ingediend werden, blijven de 

procedures delicaat. Er zijn alternatieven voor 

strafrechtelijke vervolging. Het parket wordt slechts 

zelden ingeschakeld, terwijl de Grondwet bepaalt 

dat het hof van assisen uitzonderlijk niet bevoegd is 

voor onlinedrukpersmisdrijven die door racisme 

ingegeven zijn. Het gerecht moet zijn werk doen, 

maar we moeten er vooral voor zorgen dat de 

burgers meer op dergelijke feiten reageren en dat 

die feiten niet als normaal beschouwd worden.  

 

Mevrouw Özen, de enige cijfers die ik heb over 

sancties tegen ondernemingen zijn die van het 

arbeidsauditoraat van Luik: daar werden 

19 dossiers behandeld, waarbij in twee gevallen een 

minnelijke schikking van 750 euro voorgesteld 

werd. Als strafrechtelijk antwoord op dergelijke 

misdrijven wordt er in eerste instantie een 

minnelijke schikking voorgesteld. Als die niet 

betaald wordt, wordt overwogen om een 

strafrechtelijke vervolging in te stellen of om het 

dossier over te maken aan de dienst van de 

administratieve geldboeten. 

 

(En néerlandais) La décision de savoir si une cause 

doit être traitée immédiatement en cette période de 

crise appartient au premier président et est prise 

sur l'avis du procureur général. Ceux-ci se 

concertent en permanence, particulièrement 

concernant les affaires de mœurs. Les dossiers 

sont sélectionnés en fonction de l'urgence et afin 

d'éviter tout retard. Les affaires impliquant une 

atteinte à l'intégrité psychique et physique des 

personnes sont prioritaires. 

 

Le dossier spécifique auquel il a été fait référence 

est arrivé le 19 février 2020 et a été envoyé devant 

la chambre spécialisée C2 le 23 avril 2020. 

Conformément aux mesures prises le 17 mars 2020 

dans le cadre du coronavirus, la cause a été 

reportée d'office. Elle sera réintroduite en juin 2020.  

 

La justice est un service essentiel pour la société et 

ses services continuent donc de fonctionner. Pour 

ce faire, la cour d'appel d'Anvers a créé la chambre 

pénale exceptionnelle C8, où les règles de 

distanciation sociale ont été respectées à toutes les 

audiences. Depuis le 20 avril 2020, cette chambre 

tient audience les lundis, mercredis et jeudis. 

 

(Nederlands) De beslissing of een zaak in de 

huidige crisis onmiddellijk moet worden behandeld, 

ligt bij de eerste voorzitter en wordt genomen op 

advies van de procureur-generaal. Er is permanent 

overleg tussen de twee in het bijzonder over 

zedenzaken. Zaken worden geselecteerd op 

dringendheid en op het vermijden van achterstand. 

De aantasting van de psychische en fysieke 

integriteit van personen zijn prioritair. 

 

 

De concrete zaak waarnaar verwezen werd, kwam 

binnen op 19 februari 2020 en werd op 23 april 

2020 gedagvaard voor de gespecialiseerde 

C2-kamer. Ingevolge de coronabeschikking van 

17 maart 2020 werd de zaak ambtshalve uitgesteld. 

In juni 2020 zal de zaak opnieuw worden ingeleid.  

 

Justitie is een essentiële dienst in de samenleving 

en blijft dus haar diensten leveren. Het hof van 

beroep van Antwerpen deed dat door de 

uitzonderlijke strafkamer C8 in te richten, waarin op 

alle zittingen de social-distancingregels werden 

nageleefd. Vanaf 20 april 2020 houdt die kamer 

zitting op maandag, woensdag en donderdag. 

 

01.12  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Selon le 01.12  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Volgens 
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procureur général Erwin Dernicourt, le montant des 

transactions pour les infractions liées à la pandémie 

de coronavirus se monte déjà à 2,2 millions d'euros. 

Afin de pouvoir également encaisser le tout 

facilement, il propose que les amendes soient 

recouvrrées par le biais des impôts.  

 

Le ministre peut-il donner un aperçu des 

transactions par arrondissement judiciaire? 

Combien d'amendes ont déjà été encaissées? Que 

pense le ministre de la proposition du procureur 

général Dernicourt? Prendra-t-il une initiative en la 

matière?  

 

procureur-generaal Erwin Dernicourt werd al voor 

2,2 miljoen euro aan minnelijke schikkingen 

uitgevaardigd voor inbreuken op de 

coronamaatregelen. Om ze ook allemaal vlot te 

innen, stelt hij voor via de belastingen te werken.  

 

 

Kan de minister een overzicht van de minnelijke 

schikkingen geven per gerechtelijk arrondissement? 

Hoeveel minnelijke schikkingen werden al geïnd? 

Wat vindt de minister van het voorstel van 

procureur-generaal Dernicourt? Zal hij een initiatief 

nemen?  

 

01.13  Koen Geens, ministre (en néerlandais): En 

ce qui concerne la transaction et l'injonction de 

payer, je renvoie à la discussion de tout à l'heure 

sur l'injonction de payer pour des infractions aux 

mesures prises dans le cadre de la lutte contre le 

COVID-19.  

 

C'est le sens de la proposition du procureur général 

Dernicourt. Le texte de la proposition de loi a été 

concerté avec le Collège des procureurs généraux.  

 

 

Certains chiffres ont déjà été cités.  

 

01.13 Minister Koen Geens (Nederlands): Bij de 

minnelijke schikking en het betalingsbevel verwijs ik 

naar de discussies van daarnet over het bevel tot 

betalen voor de aan COVID-19 gerelateerde 

strafbare feiten. 

 

 

Het is dat voorstel dat procureur-generaal 

Dernicourt heeft willen doen. De tekst van het 

wetsvoorstel is met het College van procureurs-

generaal overlegd. 

 

Sommige cijfers zijn reeds besproken. 

 

(En français) Depuis le début de la crise, la police a 

constaté 84 000 infractions. Environ 

15 000 transactions pénales ont été envoyées et 

1 666 ont déjà été payées. Nous n'avons pas 

encore assez de recul pour pouvoir en tirer des 

conclusions. Ces chiffres montrent la masse de 

dossiers qui devront être traités et l'importance 

d'une procédure adéquate laissant toujours la 

possibilité de contester la décision à de multiples 

moments.  

 

 

Si on opte pour le passage systématique devant le 

tribunal plutôt que pour l'ordre de paiement, les taux 

des peines sont potentiellement plus élevés, peines 

qui s'accompagnent de l'inscription au casier 

judiciaire.  

 

(Frans) Sinds het begin van de crisis heeft de politie 

84.000 overtredingen vastgesteld. Er werden 

ongeveer 15.000 minnelijke schikkingen in 

strafzaken verstuurd, waarvan er 1.666 reeds 

betaald werden. Het is nog te vroeg om conclusies 

te trekken. Uit die cijfers blijkt dat er een massa 

dossiers behandeld zullen moeten worden, en dat 

het belangrijk is dat er een geschikte procedure 

wordt gevolgd mét de mogelijkheid om de 

beslissing op verschillende momenten aan te 

vechten.  

 

Als men ervoor kiest de betrokkenen systematisch 

voor de rechter te laten verschijnen in plaats van 

een betalingsbevel te sturen in het kader van een 

minnelijke schikking, is de strafmaat potentieel 

hoger, en gaat het ook over straffen die vermeld 

worden in het strafregister.  

 

Le gouvernement a adopté l'arrêté royal n° 15 du 

24 avril 2020, relatif au sursis temporaire en faveur 

des entreprises, aux mesures d'exécution et autres 

mesures pendant la durée de la crise du COVID-19, 

qui octroie un sursis légal. La procédure en 

réorganisation judiciaire n'est pas modifiée. Les 

fédérations patronales organisent des séminaires 

en ligne gratuits pour informer les entreprises des 

procédures. Les informations sont également 

disponibles sur plusieurs sites. Les présidents des 

tribunaux de l'entreprise ont été consultés et 

Het koninklijk besluit nr. 15 van 24 april 2020, 

betreffende de tijdelijke opschorting ten voordele 

van ondernemingen van uitvoeringsmaatregelen en 

andere maatregelen gedurende de COVID-19 

crisis, werd door de regering goedgekeurd, 

waardoor er een wettelijke opschorting wordt 

toegekend. De procedure tot gerechtelijke 

reorganisatie wordt niet gewijzigd. De 

werkgeversorganisaties organiseren gratis webinars 

om de bedrijven van de procedures op de hoogte te 

brengen. De informatie is ook ter beschikking op 
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s'étaient déjà organisés pour prendre les mesures 

nécessaires. 

 

 

 

Cet arrêté prévoit une protection supplémentaire 

pour les entreprises, car les délais de paiement 

repris dans un plan de réorganisation homologué 

avant ou pendant la durée de l'arrêté sont prolongés 

d'une durée égale à celle du sursis prévu dans le 

présent arrêté, avec un maximum de cinq ans. 

Toutes ces actions se font en parallèle avec la 

prévention des faillites qui relève des Régions.  

 

verscheidene websites. De voorzitters van de 

ondernemingsrechtbanken werden geraadpleegd 

en hadden reeds het nodige gedaan om de 

noodzakelijke maatregelen te kunnen nemen. 

 

Dit koninklijk besluit strekt ertoe de bedrijven extra 

bescherming te bieden, doordat de 

betalingstermijnen die werden opgenomen in een 

reorganisatieplan dat vóór of tijdens de 

geldigheidsduur van het besluit werd 

gehomologeerd, worden verlengd met de duur van 

de tijdelijke opschorting zoals vastgesteld in het 

onderhavige besluit, met een maximum van vijf jaar. 

Naast al die initiatieven wordt er tegelijkertijd ook op 

de faillissementspreventie ingezet, die een 

bevoegdheid van de Gewesten is.  

 

Au 6 mai, 17 détenus étaient testés positifs au 

COVID-19. Deux détenus répondant aux conditions 

ont été libérés, quatre sont guéris, dix sont encore 

contagieux et un est encore malade. 64 membres 

du personnel ont été testés positifs: 38 sont guéris 

et à nouveau au travail, 26 sont encore malades.  

 

 

Le nombre total de malades au sein du personnel 

technique et de surveillance a atteint un pic le 

27 mars avec 1 797 absents. Depuis lors, ce 

nombre a chuté à 800 absents ce 5 mai. 

 

L'Agence fédérale des risques professionnels 

confirme que les personnes atteintes de COVID-19, 

travaillant dans le secteur des soins de santé et qui 

courent un risque accru d'être infectées, peuvent 

prétendre à une indemnisation pour maladie 

professionnelle. 

 

Les cas de COVID-19 parmi le personnel soignant 

qui n'entre pas dans l'une des catégories courant un 

risque accru peuvent être reconnus si la maladie 

est liée à un contact professionnel avec un malade. 

Les membres du personnel des établissements 

pénitentiaires peuvent soumettre leur demande à 

leur service P&O selon la procédure en vigueur 

pour toute maladie professionnelle. 

 

Op 6 mei testten er 17 gedetineerden positief op 

COVID-19. Twee gedetineerden die aan de 

voorwaarden voldeden, werden vrijgelaten, vier zijn 

genezen, tien zijn nog besmettelijk en een is nog 

ziek. 64 personeelsleden hebben positief getest: 38 

daarvan zijn genezen en opnieuw aan het werk, 26 

zijn nog ziek.  

 

Het totaal aantal zieken onder het technisch en 

bewakingspersoneel piekte op 27 maart met 

1797 afwezigen. Dat aantal is intussen gezakt naar 

800 afwezigen op 5 mei.  

 

Het Federaal agentschap voor beroepsrisico's 

bevestigt dat met COVID-19 besmette 

gezondheidswerkers die een verhoogd risico op 

besmetting lopen, in aanmerking komen voor een 

schadeloosstelling voor een beroepsziekte.  

 

 

Zorgpersoneel met COVID-19 dat niet tot een 

categorie met verhoogd risico behoort, kan worden 

erkend indien de ziekte in verband kan worden 

gebracht met een professioneel contact met een 

zieke. De personeelsleden van de penitentiaire 

instellingen kunnen een aanvraag indienen bij hun 

dienst P&O volgens de procedure die voor elke 

beroepsziekte geldt. 

 

(En néerlandais) C’est au médecin traitant de juger 

de l'état de santé d'un membre du personnel, et 

d'établir le cas échéant un certificat médical. Si le 

membre du personnel n’est plus couvert par un 

certificat, et n’est donc, selon le médecin, plus 

malade ni contagieux, il doit reprendre ses 

fonctions. Le télétravail est accessible à certains 

agents pénitentiaires, mais pas à tous.  

 

Une présence physique continue du personnel reste 

indispensable au sein des prisons. À l'instar des 

soignants dans les hôpitaux et les maisons de 

(Nederlands) De behandelende arts beslist of een 

personeelslid ziek is en schrijft desgevallend een 

ziekteattest. Is het personeelslid niet langer gedekt 

door een attest en dus volgens de arts niet langer 

ziek of besmettelijk, dan dient hij zijn dienst te 

hervatten. Sommige personeelsleden kunnen 

telewerken, maar niet iedereen.  

 

 

Binnen de gevangenissen dient er steeds een 

fysieke aanwezigheid te zijn van personeel. Het 

penitentiair personeel heeft een belangrijke 
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repos, le personnel pénitentiaire a une mission 

importante à remplir: assurer la continuité du 

service. Des équipements de protection sont mis à 

leur disposition, et chaque membre du personnel 

reçoit un masque FFP1 au début de son service, 

afin de garantir sa sécurité lorsque la distanciation 

sociale ne peut être respectée. Du gel 

hydroalcoolique et des gants sont également 

disponibles.  

 

Le médecin peut placer un détenu symptomatique à 

l’isolement médical dans l’attente des résultats des 

tests. Le laps de temps préconisé avant la 

réintégration du détenu dans le régime classique 

est de sept jours sans symptômes, et pas trois 

semaines. Seul un médecin peut décider du 

placement en isolement médical et de sa levée.  

 

 

Lorsqu’un membre du personnel remet un certificat 

médical et se trouve en congé de maladie, le SPF 

Justice est tenu de le considérer comme malade, 

en application de la dernière circulaire et de l’arrêté 

royal relatif à la fonction publique. Cette matière 

relève des compétences du ministre de la Fonction 

publique. 

 

opdracht in het verzekeren van de continuïteit van 

de diensten, net zoals in ziekenhuizen en 

rusthuizen. Er worden beschermingsmiddelen ter 

beschikking gesteld van de medewerkers en iedere 

werknemer ontvangt bij aanvang van zijn shift een 

FFP1-masker, om veilig te kunnen werken wanneer 

social distancing niet kan worden nageleefd. 

Handgel en handschoenen zijn beschikbaar.  

 

 

Een gedetineerde met symptomen kan door de arts 

in medische isolatie worden geplaatst in afwachting 

van de testresultaten. De aanbevolen periode is 

zeven symptoomvrije dagen, niet drie weken, 

vooraleer de gedetineerde terug kan deelnemen 

aan het normale regime. Alleen een arts beslist over 

het opleggen en opheffen van een medische 

isolatie.  

 

Wanneer een personeelslid een medisch attest 

indient en met ziekteverlof is, is de FOD Justitie 

verplicht om het personeelslid als ziek te 

beschouwen, in toepassing van de jongste 

rondzendbrief en het KB houdende 

ambtenarenzaken, waarvoor de minister voor 

Ambtenarenzaken bevoegd is. 

 

(En français) La direction générale des 

Établissements pénitentiaires (DG EPI) a été parmi 

les premières à fournir des masques de protection 

FFP1 réutilisables au personnel et aux détenus 

travailleurs. Sous peu, tous les détenus en 

recevront également. Comme les autres institutions, 

elle a néanmoins été confrontée à la pénurie. Dans 

toutes les prisons, les agents respectent le port du 

masque et de gants. 

 

(Frans) Het directoraat-generaal Penitentiaire 

Inrichtingen (DG EPI) was één van de eersten die 

het personeel en de werkende gedetineerden 

herbruikbare FFP1-mondmaskers ter beschikking 

gesteld hebben. Binnenkort zullen alle gevangenen 

er krijgen. Net zoals andere instellingen werd ook 

het DG EPI met het tekort geconfronteerd. In alle 

gevangenissen leven de penitentiair beambten de 

regels na en dragen zij een mondmasker en 

handschoenen.  

 

(En néerlandais) La production de masques pour 

les détenus tourne à plein régime et les livraisons 

ont commencé. D'ici à la fin de la semaine 

prochaine, tous les établissements pénitentiaires 

devraient disposer d'un nombre de masques 

suffisant. C'était déjà le cas pour les agents 

pénitentiaires. Les détenus seront informés de la 

manière dont le masque doit être porté et dans 

quelles circonstances.  

 

(Nederlands) De productie van de mondmaskers 

voor gedetineerden is volop bezig. De levering is 

gestart. Tegen eind volgende week zouden alle 

gevangenissen over voldoende maskers voor 

gedetineerden moeten beschikken. Dat was al het 

geval voor de personeelsleden. Gedetineerden 

zullen geïnformeerd worden over hoe en wanneer 

ze dit masker moeten dragen. 

 

(En français) Les mesures prises par la DG EPI ont 

porté leurs fruits, puisqu'à ce jour seuls 17 détenus 

ont été contaminés, soit environ 0,18 % de la 

population carcérale. 

 

 

Les mesures adoptées dans l'arrêté royal n° 3 du 

9 avril 2020 ont été approuvées par les dix partis 

soutenant les pouvoirs spéciaux au gouvernement 

et expriment donc un certain consensus 

(Frans) De door DG EPI genomen maatregelen 

hebben vruchten afgeworpen, aangezien er tot 

dusver slechts 17 gedetineerden besmet werden, 

wat neerkomt op ongeveer 0,18 % van de 

gevangenispopulatie. 

 

De maatregelen die vervat staan in het koninklijk 

besluit nr. 3 van 9 april 2020 werden goedgekeurd 

door de tien partijen die de toekenning van 

bijzondere machten aan de regering steunen en zijn 
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démocratique. 

 

dus de weerspiegeling van een zekere 

democratische consensus.  

 

(En néerlandais) De la mi-mars à la mi-avril, y 

compris durant les deux week-ends, les détenus 

d'Audenarde ont fabriqué des masques buccaux à 

un rythme très soutenu. Les trois quarts de la 

production totale des 61 000 masques actuels 

proviennent d'Audenarde.  

 

Dans d'autres établissements disposant d'un atelier 

de couture, comme à Bruges, Berkendael et Mons, 

la production quotidienne des détenus est plus 

faible, de sorte que leurs salaires ne sont pas aussi 

élevés qu'à Audenarde. 

 

À Merksplas, Wortel, Anvers, Beveren, Ruiselede, 

Marche-en-Famenne, Forest et Lantin, une 

cinquantaine de détenus sont employés dans des 

ateliers de couture temporaires, principalement 

pour, dans un premier temps, pourvoir à leurs 

besoins personnels. Plusieurs détenus sont formés. 

À Louvain Central, entre autres, la capacité est 

renforcée. 

 

Les détenus d'Audenarde reçoivent 0,62 euro par 

masque buccal. Les quatorze détenus employés 

travaillent dans l'atelier de couture depuis des 

années déjà. Certains d'entre eux ont confectionné 

jusqu'à 200 pièces par jour. 

 

Au cours du premier mois de production, la Régie 

du travail pénitentiaire a accordé une exception en 

ce qui concerne la rémunération, compte tenu de la 

demande exceptionnelle et de la période 

exceptionnelle. Les détenus ont reçu un salaire 

correspondant aux pièces livrées. 

 

Au mois de mai, le montant équivalant au double du 

montant maximum légal, soit 594 euros, ne pourra 

plus être dépassé. Les heures de travail seront 

respectées et on s'assurera que la rémunération ne 

soit pas supérieure au montant imposable. 

 

(Nederlands) De gedetineerden in Oudenaarde 

hebben van midden maart tot midden april, met 

inbegrip van twee weekends, tegen een heel hoog 

tempo mondmaskers gemaakt. Drie vierde van de 

totale productie van de huidige 61.000 maskers 

komt uit Oudenaarde.  

 

In andere inrichtingen met een kleermakerij, zoals 

Brugge, Berkendael en Bergen, halen de 

gedetineerden een minder hoge dagproductie, 

waardoor hun lonen niet zo hoog zijn als in 

Oudenaarde. 

 

In Merksplas, Wortel, Antwerpen, Beveren, 

Ruiselede, Marche-en-Famenne, Vorst en Lantin is 

een vijftigtal gedetineerden tewerkgesteld in 

tijdelijke naaiateliers, vooral en in eerste instantie 

voor de eigen behoeftes. Meerdere gedetineerden 

worden opgeleid. Onder meer in Leuven Centraal 

wordt de capaciteit uitgebreid. 

 

 

De gedetineerden in Oudenaarde krijgen 0,62 euro 

per mondmasker. De veertien tewerkgestelde 

gedetineerden werken reeds jaren in de 

kleermakerij. Enkelen onder hen hebben tot 

200 stuks per dag vervaardigd. 

 

In de eerste productiemaand heeft de Regie van de 

Gevangenisarbeid een uitzondering toegestaan 

voor de verloning, gelet op de uitzonderlijke vraag in 

uitzonderlijke tijden. De gedetineerden hebben 

eenmaal een loon gekregen naar afgeleverde stuks. 

 

 

In de maand mei kan niet meer dan een 

verdubbeling van het maximale wettelijke bedrag, 

zijnde 594 euro, worden verdiend. De werkuren 

zullen worden gerespecteerd en er wordt op 

toegezien dat de bezoldiging niet hoger zal zijn dan 

het belastbare bedrag. 

 

(En français) Dans les établissements pénitentiaires 

en période de déconfinement, les détenus sans 

restriction du droit de contact avec les personnes 

extérieures peuvent bénéficier de visites virtuelles 

de visiteurs figurant déjà sur la liste des visites et de 

visiteurs automatiquement autorisés par la loi. Le 

nombre d'ordinateurs disponibles garantit un appel 

par vidéoconférence par semaine, les appels 

téléphoniques étant passés en cellule. Les crédits 

d'appels supplémentaires sont une compensation 

qui ne couvre pas nécessairement les frais 

téléphoniques. C'est l'entreprise qui a obtenu le 

marché qui doit décider de diminuer le prix des 

(Frans) In de penitentiaire instellingen kunnen de 

gevangenen van wie het recht op contact met 

personen van buitenaf niet werd ingeperkt in deze 

exitfase virtueel bezoek krijgen van bezoekers die al 

op de bezoekerslijst stonden en van bezoekers die 

automatisch door de wet toegelaten worden. Het 

aantal beschikbare computers maakt een 

videogesprek per week mogelijk en 

telefoongesprekken zijn nu ook mogelijk in de cel. 

De bijkomende telefoonkredieten zijn een 

compensatie die niet noodzakelijk de 

telefoonkosten dekt. De beslissing om de tarieven 

voor oproepen te verlagen of om gratis belkrediet te 
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appels ou de les offrir. 

 

 

La DG EPI comprend l'importance des visites et 

analyse les conditions dans lesquelles elles peuvent 

reprendre. La date dépendra aussi des consignes 

du CNS et de Sciensano.  

 

 

La rédaction du plan de déconfinement de la justice 

et des prisons est en cours, sur la base des 

décisions du CNS et des recommandations de 

Sciensano. Le plan prévoit un déconfinement en 

plusieurs phases pour suivre les effets des 

mesures, notamment le nombre de détenus testés 

positifs au COVID-19 ou présentant des 

symptômes.  

 

Toutes les prisons disposent de masques FFP1 

pour l'ensemble du personnel et les parties 

externes ainsi que des masques FFP2 pour le 

contact avec des personnes testées positives. Elles 

disposent en suffisance de gel désinfectant, de 

gants et de produits d'entretien.  

 

verlenen wordt genomen door het bedrijf dat de 

overheidsopdracht gekregen heeft. 

 

Het DG EPI begrijpt het belang van de bezoeken en 

onderzoekt de omstandigheden waarin ze opnieuw 

van start kunnen gaan. De datum zal ook van de 

instructies van de NVR en de aanbevelingen van 

Sciensano afhangen. 

 

Op basis van de beslissingen van de NVR en de 

aanbevelingen van Sciensano wordt er thans een 

exitplan uitgewerkt voor de justitie en voor de 

gevangenissen. Het plan voorziet in een geleidelijke 

en gefaseerde versoepeling om de impact van de 

maatregelen, onder meer wat het aantal 

gedetineerden betreft die positief op het coronavirus 

testen of symptomen vertonen, op te volgen. 

 

Alle gevangenissen beschikken over FFP1-

mondmaskers voor het voltallige personeel en voor 

de externe partijen, alsook over FFP2-

mondmaskers voor het contact met de personen 

die positief testten. Ze beschikken over voldoende 

handgel, handschoenen en onderhoudsproducten.  

 

(En néerlandais) Je remercie le personnel 

pénitentiaire, les services externes, les détenus et 

la direction pour leur engagement permanent et la 

compréhension dont ils font preuve 

quotidiennement dans cette situation difficile. 

 

(Nederlands) Ik bedank het gevangenispersoneel, 

de externe diensten, de gedetineerden en de 

directie voor hun niet-aflatende inzet en het begrip 

dat zij dagelijks opbrengen voor de moeilijke 

situatie. 

 

(En français) La population carcérale s'élève 

actuellement à 9 642 détenus pour une capacité de 

9 279, soit une surpopulation réduite à 3,9 %. Avant 

la crise du coronavirus, les prisons comptaient 

environ 1 200 détenus de plus. 

 

L'interruption de peine n'est pas comptabilisée dans 

la détention et ces jours doivent être purgés par la 

suite. Il ne s'agit donc pas d'un congé pénitentiaire. 

 

En vue réduire la population carcérale, un 

condamné peut être libéré provisoirement six mois 

avant la fin de sa peine. La décision sera également 

prise par le directeur de la prison. Cette libération 

est déjà prévue dans la loi relative au statut 

juridique externe pour les condamnés étrangers 

sans droit de séjour, dans le cadre de leur 

éloignement imminent.  

 

(Frans) De gevangenispopulatie loopt momenteel 

op tot 9.642 gedetineerden, wat betekent dat de 

overbevolking verminderd werd tot 3,9 %. Vóór de 

coronacrisis zaten er 1.200 gedetineerden meer in 

de Belgische gevangenissen. 

 

De strafonderbreking wordt niet meegeteld in de 

detentie en die dagen moeten daarna worden 

uitgezeten. Het is dus geen penitentiair verlof.  

 

Om de gevangenispopulatie te doen dalen kan een 

veroordeelde zes maanden voor het einde van zijn 

straf voorlopig in vrijheid worden gesteld. De 

beslissing zal mede genomen worden door de 

gevangenisdirecteur. De wet op de externe 

rechtspositie voorziet al in die mogelijke vrijlating 

voor de buitenlandse veroordeelden zonder recht op 

verblijf, in het kader van hun imminente 

verwijdering.  

 

Certains détenus qui ont bénéficié d'une interruption 

de peine sont retournés dans le même milieu 

d'accueil qu'avant la crise, sauf si des incidents 

étaient survenus. Les interruptions de peine se 

déroulent donc principalement dans le milieu 

d'accueil.  

 

Bepaalde gedetineerden die strafonderbreking 

gekregen hebben, zijn naar hetzelfde onthaalmilieu 

als voor de crisis teruggekeerd, tenzij er zich daar 

incidenten voorgedaan hadden. De meeste 

strafonderbrekingen worden dus in het 

onthaalmilieu doorgebracht.  
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Le dépistage n'a pas été effectué à la sortie des 

prisons; les tests sont réservés aux détenus 

entrants. L'accompagnement n'a pas été assuré car 

la préparation habituelle à la réinsertion est 

suspendue et la plupart des services d'aide et 

d'accueil sont fermés. Des contacts téléphoniques 

restent possibles via les permanences.  

 

Wie de gevangenis verlaten heeft, werd niet getest. 

De tests worden voorbehouden voor de nieuwe 

gedetineerden. De begeleiding werd niet verzekerd, 

aangezien de gebruikelijke voorbereiding op de 

reclassering opgeschort is en de meeste 

ondersteunings- en onthaaldiensten gesloten zijn. 

Telefonisch contact blijft mogelijk via de 

permanenties. 

 

(En néerlandais) En matière de violence 

intrafamiliale, en cas d'interruption de peine, les 

contre-indications sont analysées au même titre que 

les autres modalités de l'exécution de la peine. 

Toute condamnation pour des faits de violence 

intrafamiliale est prise en considération dans 

l'analyse du dossier.  

 

Pour l'analyse des dossiers, le directeur sollicite 

l'avis du service psychosocial (SPS) de la prison, 

lequel examine les contre-indications et les note 

conformément aux instructions et outils prescrits qui 

comptent aussi des outils d'évaluation des risques. 

Tous les SPS utilisent les mêmes outils. Le pilotage 

est assuré par le SPS de l'administration 

pénitentiaire centrale. Les outils d'évaluation utilisés 

par le SPS en matière de violence intrafamiliale 

sont le spousal assault risk assessment guide 

(SARA) et le brief spousal assault form for the 

evaluation of risk (B-SAFER). Ce dernier est un outil 

d'évaluation des risques structuré dans le domaine 

des violences entre partenaires et est étroitement 

associé au guide SARA. En cas de harcèlement de 

la part de l'ancien partenaire, le profil de risque de 

harcèlement peut être utilisé.  

 

Les condamnés bénéficiant d'une interruption de 

peine ont déjà profité le plus souvent de congés 

pénitentiaires sans anicroches et, en cas de 

dossiers sensibles dans le milieu familial, des 

enquêtes sur l'accueil à domicile ont été effectuées 

en amont. Si des incidents surviennent, l'interruption 

de peine est immédiatement révoquée et assortie 

ou non d'une détention préventive. L'octroi et les 

conditions d'une interruption de peine sont toujours 

communiqués au ministère public ainsi qu'aux 

services de police. Les données sont stockées dans 

la base de données nationale I+Belgium. Les 

victimes sont également informées. Une seule 

interruption de peine a été révoquée, à la suite 

d'actes agressifs commis par l'intéressé envers une 

ancienne partenaire, en dehors donc du milieu 

d'accueil.  

 

(Nederlands) Inzake het intrafamiliaal geweld bij de 

strafonderbreking gebeurt de analyse van de 

tegenindicaties zoals bij andere 

strafuitvoeringsmodaliteiten. Bij veroordelingen voor 

intrafamiliaal geweld wordt dat meegenomen in de 

analyse van het dossier.  

 

 

Voor zijn analyses doet de directeur een beroep op 

het advies van de psychosociale dienst (PSD) van 

de gevangenis, die de tegenindicaties onderzoekt 

en invult conform de voorgeschreven richtlijnen en 

instrumenten, waaronder ook risicotaxatie-

instrumenten. Deze zijn voor elke PSD hetzelfde. 

De aansturing gebeurt door de PSD van de centrale 

penitentiaire administratie. De risicotaxatie-

instrumenten die de PSD hanteert voor 

partnergeweld, zijn de spousal assault risk 

assessment guide (SARA) en ook de brief spousal 

assault form for the evaluation of risk (B-SAFER). 

B-SAFER is een gestructureerd risicotaxatie-

instrument voor relationeel geweld en nauw verwant 

aan SARA. Bij stalking door de ex-partner kan het 

stalking risk profile worden gehanteerd.  

 

 

In de meeste gevallen hebben de veroordeelden in 

strafonderbreking reeds goed verlopen penitentiaire 

verloven gehad en in de procedure vóór de 

toekenning zijn bij gevoelige dossiers in de familiale 

context enquêtes gedaan over de opvang in het 

thuismilieu. Bij incidenten wordt meteen overgegaan 

tot de herroeping, al dan niet in combinatie met de 

voorlopige aanhouding. Zowel het openbaar 

ministerie als de politiediensten worden ingelicht 

over de toekenning en de voorwaarden van een 

strafonderbreking. De gegevens worden 

opgeslagen in de nationale databank I+Belgium. 

Ook de slachtoffers worden ingelicht. Er is één 

herroeping gebeurd, omdat de betrokkene 

agressieve daden had gesteld tegenover een ex-

partner, dus buiten het onthaalmilieu. 

 

Comme je l'ai dit précédemment, la Justice est un 

service essentiel dans notre société. Je me suis 

concerté avec les Collèges et avec l'Ordre des 

avocats afin de permettre un redémarrage complet 

des cours et tribunaux à partir du 18 mai. 

Zoals ik al eerder zei is Justitie een essentiële 

dienst in deze samenleving. Ik heb overlegd met de 

Colleges en de Orde van de Advocaten om de 

hoven en rechtbanken volledig te laten herstarten 

vanaf 18 mei.  
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L'ordre français des avocats a suggéré d'écourter 

les vacances judiciaires de manière à résorber 

l'arriéré encouru dans les affaires judiciaires, pour 

autant que la magistrature puisse marquer son 

accord à cet égard. Le Conseil consultatif de la 

magistrature a fait savoir qu'il ne jugeait pas cette 

mesure souhaitable. Le Collège des cours et 

tribunaux estime également, pour des raisons 

organisationnelles, que la proposition n'est pas 

opportune. 

 

Je poursuis les efforts en vue d'une reprise 

complète des activités le 18 mai. Rien n'empêche 

les tribunaux qui ont déjà, à l'heure actuelle, pris les 

mesures de sécurité nécessaires, d'étendre dès à 

présent leurs activités. 

 

 

De Franstalige Orde van Advocaten heeft geopperd 

om het gerechtelijke reces in te korten om de 

opgelopen achterstand in rechtszaken in te halen, 

voor zover de magistratuur daarmee zou kunnen 

instemmen. De adviesraad van de magistratuur 

heeft laten weten dat niet wenselijk te vinden. Ook 

het College van de hoven en rechtbanken vindt het 

voorstel om organisatorische redenen niet 

opportuun. 

 

 

Ik zet verder in op een volledige hervatting van de 

activiteiten op 18 mei. Niets belet rechtbanken die 

vandaag al de nodige veiligheidsmaatregelen 

hebben genomen om nu al hun activiteiten uit te 

breiden. 

 

(En français) Sur la base de ces accords, le Collège 

des cours et tribunaux a communiqué le 1er mai aux 

comités de direction de toutes les juridictions des 

recommandations sur l'hygiène, la distanciation 

sociale et l'organisation des tribunaux. Les 

juridictions sont invitées à s'organiser pour éviter 

l'affluence dans les bâtiments. Le Collège suggère 

d'afficher à l'entrée et sur le site les heures des 

différentes affaires, et d'organiser les audiences par 

vidéoconférence et par procédure écrite quand c'est 

possible.  

 

 

 

Si la distanciation sociale ne peut être respectée, il 

faut porter un masque. Ces recommandations 

doivent être adaptées aux spécificités du terrain et 

se préparent avec les gestionnaires des bâtiments, 

chefs de corps, conseillers en prévention et le 

service Infrastructures du SPF Justice. Si 

nécessaire, du personnel supplémentaire sera 

engagé.  

 

 

Sur le déconfinement de l'administration 

pénitentiaire, je me réfère à ma réponse sur la 

situation dans les prisons.  

 

(Frans) Op basis van die akkoorden heeft het 

College van hoven en rechtbanken op 1 mei 

aanbevelingen inzake hygiëne, social distancing en 

de organisatie van de rechtbanken aan de 

directiecomités van alle rechtscolleges bezorgd. 

Aan de rechtscolleges wordt er gevraagd dat ze hun 

werkzaamheden zodanig zouden organiseren dat 

de gebouwen niet overspoeld worden. Het College 

stelt voor de tijdstippen van de verschillende zaken 

aan de ingang te afficheren en op de website te 

vermelden en de terechtzittingen via 

videoconferentie en wanneer mogelijk via een 

schriftelijke procedure te organiseren.  

 

Als social distancing niet mogelijk is, moeten er 

mondmaskers gedragen worden. Die 

aanbevelingen moeten aan de lokale 

omstandigheden aangepast worden en moeten in 

samenwerking met de gebouwbeheerders, de 

korpschefs, de preventieadviseurs en de directie 

Infrastructuur van de FOD Justitie voorbereid 

worden. Indien nodig zal er extra personeel in dienst 

genomen worden.  

 

Wat de exitstrategie van het gevangeniswezen 

betreft, verwijs ik naar mijn antwoord over de 

situatie in de gevangenissen.  

 

(En néerlandais) Compte tenu du délai serré, il ne 

m'a pas été possible d'obtenir un relevé des 

audiences qui ont eu lieu par vidéoconférence. Il est 

trop tôt pour fournir des aperçus ou des statistiques. 

Notre service d'encadrement ICT a réagi très 

promptement aux mesures de distanciation sociale 

en octroyant d'emblée 8 000 licences et en 

permettant à 1 500 utilisateurs de travailler 

simultanément.  

 

Les vidéoconférences sont utilisées dans différents 

cadres: au sein du SPF Justice, dans les tribunaux, 

(Nederlands) Binnen dit korte tijdsbestek heb ik 

geen overzicht kunnen krijgen van zittingen die via 

videoconferentie hebben plaatsgevonden. Het is te 

vroeg voor overzichten of statistieken. Onze 

stafdienst ICT heeft heel alert gereageerd op de 

maatregelen van social distancing door onmiddellijk 

8.000 licenties uit te delen en 1.500 gelijktijdige 

gebruikers mogelijk te maken. 

 

 

De videoconferenties worden divers gebruikt. Ze 

worden ingezet in de FOD Justitie, in de 
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dans les juridictions d'instruction pour maintenir le 

contact entre l'avocat et son client. À Malines, un 

test a en effet démontré qu'il était aussi possible 

d'organiser des audiences interactives comme 

alternative à une plaidoirie ou une procédure écrite. 

 

 

 

Les premiers tests de visites virtuelles aux détenus 

ont également été accueillis positivement. Le 

déploiement national sera prochainement finalisé. 

Les institutions pour la jeunesse ont, elles aussi, 

obtenu des licences.  

 

Par ailleurs, l'Institut de Formation Judiciaire fait 

une utilisation intensive de la vidéoconférence. 

C'est ainsi que des webinaires ont été organisés 

pour 100 participants, un nombre qui sera porté à 

1 000. L'IFJ appuiera l'introduction accélérée de 

l'ensemble des nouveaux outils au moyen de l'outil 

de vidéoconférence.  

 

 

La crise nous offre donc aussi des opportunités: elle 

nous oblige tous à apprendre à utiliser de nouveaux 

outils. Certains seront temporaires, d'autres 

pérennes. 

 

rechtbanken, door advocaten in 

onderzoeksgerechten om contact te houden met 

hun cliënt. In Mechelen gebeurde inderdaad een 

test waaruit blijkt dat via videoconferentie ook 

interactieve zittingen mogelijk zijn als alternatief 

voor een pleidooi of voor een schriftelijke 

behandeling.  

 

Ook voor virtuele bezoeken aan gedetineerden 

werden de eerste tests positief onthaald. De 

nationale uitrol wordt binnenkort afgerond. De 

jeugdinstellingen hebben eveneens licenties 

gekregen. 

 

Daarnaast maakt ook het Instituut voor 

Gerechtelijke Opleiding intensief gebruik van 

videoconferenties. Zo werden reeds webinars 

gehouden voor 100 deelnemers en dat wordt 

opgetrokken tot 1.000 deelnemers. Het IGO zal bij 

middel van de videoconferentietool ondersteuning 

geven bij de versnelde invoering van alle nieuwe 

tools. 

 

De crisis biedt dus ook opportuniteiten en we 

worden allemaal verplicht nieuwe tools te leren 

gebruiken. Sommigen zullen tijdelijk blijken, andere 

zullen blijven. 

 

J'espère pouvoir examiner fin septembre avec le 

Parlement comment conférer éventuellement à la 

vidéoconférence une place définitive dans le 

fonctionnement de la Justice. 

 

Le service des Tutelles du SPF Justice ne peut pour 

le moment faire effectuer des tests que dans les 

cas urgents. Quarante-cinq candidats au statut de 

mineur d'âge étranger non accompagné attendent 

un examen médical de détermination de l'âge. Le 

service des Tutelles, en accord avec Fedasil, 

désigne des tuteurs temporaires pour les jeunes à 

propos de l'âge desquels un doute subsiste, et ce, 

au moment où ils sont transférés des centres 

d'observation et d'orientation vers un centre 

d'accueil de deuxième ligne. 

 

Fedasil a décidé d'accueillir uniquement les mineurs 

d'âge non accompagnés et vulnérables, comme les 

victimes de traite d'êtres humains, par exemple. Par 

conséquent, les jeunes âgés de 16 et 17 ans et ne 

demandant pas l'asile ne bénéficient plus de 

l'accueil mais Fedasil les aide à trouver un 

logement auprès d'ONG ou de services dépendant 

des Communautés. Je renvoie à la ministre De 

Block pour plus d'informations. 

 

Les entretiens psychoaffectifs ne reposent pas sur 

des méthodes scientifiquement étayées et ne sont, 

dès lors, pas pratiqués. Cependant, le service des 

Eind september hoop ik samen met het Parlement 

te evalueren hoe we de tijdelijke videoconferentie 

eventueel een definitieve plaats in de werking van 

Justitie kunnen geven.  

 

De dienst Voogdij van de FOD Justitie kan 

momenteel enkel voor dringende gevallen tests 

laten uitvoeren. Sindsdien wachten 45 personen die 

het statuut van niet-begeleide minderjarige 

vreemdeling nastreven op een medisch 

leeftijdsonderzoek. In overleg met Fedasil stelt de 

dienst Voogdij voorlopige voogden aan voor 

jongeren bij wie er twijfel bestaat over de leeftijd 

wanneer zij zijn overgeplaatst van de observatie- en 

oriëntatiecentra naar een 

tweedelijnsopvangcentrum. 

 

Fedasil heeft beslist om enkel opvang aan te bieden 

aan kwetsbare niet-begeleide minderjarigen, 

bijvoorbeeld de slachtoffers van mensenhandel. 

Bijgevolg krijgen 16- en 17-jarige jongens zonder 

asielaanvraag geen opvang meer, maar Fedasil 

hielp ze zo nodig wel om onderdak te vinden bij 

ngo's of diensten van de Gemeenschappen. Voor 

verdere informatie verwijs ik naar minister De Block.  

 

 

De psychoaffectieve gesprekken zijn niet gebaseerd 

op wetenschappelijk onderbouwde methodes en 

worden bijgevolg niet gebruikt. De dienst Voogdij 
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Tutelles met tout en œuvre pour que les examens 

médicaux de détermination de l'âge soient de 

nouveau réalisés, mais de manière limitée, à partir 

du 11 mai.  

 

Les tuteurs perçoivent une indemnité forfaitaire 

annuelle. 

 

doet er wel alles aan om de medische 

leeftijdsonderzoeken vanaf 11 mei in beperkte mate 

te hernemen.  

 

 

Voogden ontvangen jaarlijks een forfaitaire 

vergoeding. 

 

Au sujet du procès du meurtre de Julie Van Espen, 

les enquêteurs n’ont pas pris la parole pendant le 

reportage diffusé hier. Il n’y aura donc aucune 

incidence sur l’enquête judiciaire. 

 

 

J’ai soumis la question, avant la diffusion, au 

procureur général d’Anvers. Il a jugé inopportune la 

participation d'enquêteurs à des reportages sur des 

crimes toujours en cours d’investigation, afin 

précisément d'éviter tout risque de violer le secret 

de l’instruction. C’est la raison pour laquelle ni le 

juge d’instruction, ni le ministère public n’ont 

collaboré à ce reportage. Je partage l’avis du 

procureur général.  

 

 

La crise du coronavirus a bouleversé l’agenda des 

sessions d’assises déjà prévues, y compris pour les 

affaires pénales qui n’avaient pas encore été 

renvoyées devant la cour, dont celle à charge de 

M. Baekelmans. Le procureur général et le premier 

président vont prochainement se réunir pour 

convenir d’un calendrier afin que les procès 

d'assises en cours soient traités dans les temps. 

 

Je vais prier instamment le procureur général de 

veiller à ce que ces crimes graves soient instruits et 

jugés dans les plus brefs délais, dans le respect 

des règles de la procédure pénale. 

 

Inzake het proces over de moord op Julie Van 

Espen zijn de speurders in de reportage van 

gisteren niet aan het woord gekomen. Er kunnen 

dus geen consequenties aan worden verbonden 

voor het gerechtelijk onderzoek. 

 

Voor de uitzending heb ik de vraag voorgelegd aan 

de Antwerpse procureur-generaal. Hij vond het niet 

aangewezen dat speurders meewerken aan 

reportages over misdaden waarover het onderzoek 

nog loopt, precies om te vermijden dat het geheime 

karakter van het onderzoek zou worden 

geschonden. Daarom hebben noch de 

onderzoeksrechter, noch het openbaar ministerie 

meegewerkt aan de reportage. Ik deel de mening 

van de procureur-generaal.  

 

De coronacrisis heeft de timing van de reeds 

geplande assisenzittingen ernstig verstoord, en dus 

ook die van strafzaken die nog niet werden 

verwezen, waaronder deze lastens de 

heer Baekelmans. Binnenkort overleggen de 

procureur-generaal en de eerste voorzitter om een 

schema uit te werken voor de tijdige afhandeling 

van de lopende assisenzaken. 

 

Ik zal er bij de procureur-generaal op aandringen 

om, met naleving van de regels van de 

strafprocedure, deze ernstige misdaden zo snel als 

mogelijk te behandelen en te berechten. 

 

01.14  Vanessa Matz (cdH): Au sujet de la 

cybercriminalité, je retiens votre préoccupation de 

faire remonter les plaintes, trop peu nombreuses. 

Pour les victimes, l'essentiel est que les contenus 

soient retirés au plus vite et que les auteurs soient 

sanctionnés. 

 

Concernant la violence faite aux femmes, vous 

vous référez aux plans stratégiques, mais il faut des 

mesures concrètes et des moyens pour les 

appliquer. Je reste sur ma faim quant à la possibilité 

d'accélérer la circulaire. Vous planchez sur le sujet, 

mais je vous demande de prendre cette mesure 

depuis fin mars!  

 

01.14  Vanessa Matz (cdH): Wat cybercriminaliteit 

betreft, onthoud ik dat het voor u belangrijk is dat 

slachtoffers vaker een klacht indienen, wat nu te 

zelden het geval is. Voor de slachtoffers is het 

essentieel dat de content zo snel mogelijk wordt 

verwijderd en de daders worden bestraft. 

 

Wat het geweld tegen vrouwen betreft, verwijst u 

naar de strategische plannen, maar we hebben 

concrete maatregelen nodig en ook de middelen om 

die uit te voeren. Ik blijf wat op mijn honger zitten, 

met name wat de mogelijkheid betreft om sneller 

een omzendbrief uit te vaardigen. U werkt eraan, 

maar ik vraag u wel al sinds eind maart om deze 

maatregel te treffen! 

 

01.15 Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Les 

chiffres concernant le recouvrement amiable sont 

encore partiels, le délai de paiement n'ayant pas 

01.15  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): De 

cijfers over de inning van de minnelijke schikkingen 

zijn nog partieel, aangezien de betaaltermijn nog 
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encore expiré. J'espère que les amendes seront 

payées sans encombre afin d'éviter une surcharge 

de la justice. Je demande au ministre qu'il se 

concerte avec les avocats et les magistrats au sujet 

de la reprise et de la poursuite éventuelle du travail 

pendant les vacances judiciaires. 

 

niet is verstreken. Ik hoop dat ze vlot zullen worden 

betaald, om een te grote belasting van justitie te 

vermijden. Ik vraag dat de minister met de 

advocatuur en magistratuur zou overleggen over de 

heropstart en over eventueel doorwerken tijdens het 

gerechtelijk verlof.  

 

01.16  Ben Segers (sp.a): En ce qui concerne la 

production de masques buccaux par des détenus, 

je demande au ministre de veiller à ce que 

certaines parties du processus de production soient 

confiées à d'autres détenus. 

 

Je suis tout particulièrement préoccupé par 

l'absence d'accueil pour les mineurs non 

accompagnés, une situation que le ministre de la 

Justice, en tant que démocrate chrétien, devrait 

également juger inacceptable. Le ministre aurait 

déjà dû tirer la sonnette d'alarme plus tôt, au 

moment où il a appris qu'il n'était plus procédé à 

une détermination de l'âge. Cette situation peut se 

représenter en cas de nouveau renforcement des 

mesures. Le groupe sp.a estime en outre que les 

méthodes actuelles de détermination de l'âge ne 

sont pas fiables. 

 

01.16  Ben Segers (sp.a): Wat de productie van 

mondmaskers door gedetineerden betreft, vraag ik 

dat de minister erop zou toezien dat bepaalde 

deelprocessen aan andere gedetineerden worden 

overgelaten.  

 

Ik ben in het bijzonder bezorgd over het uitblijven 

van opvang voor niet-begeleide minderjarigen, wat 

voor de christendemocratische minister van Justitie 

toch ook onaanvaardbaar moet zijn. De minister 

had al eerder de alarmklok moeten luiden toen hij 

vernam dat er geen leeftijdsbepalingen meer 

werden uitgevoerd. Bij een nieuwe verstrenging van 

de maatregelen kan die situatie zich opnieuw 

voordoen. Bovendien zijn de huidige 

leeftijdsbepalingen volgens de sp.a-fractie 

onbetrouwbaar.  

 

Le ministre doit à présent se pencher sur la 

question de l'évaluation pluridisciplinaire de l'âge 

des mineurs, qui est déjà légalement possible et qui 

donne des résultats très corrects dans des pays 

comme l'Irlande et l'Australie. Il doit veiller à ce que 

les mineurs non accompagnés soient hébergés et 

qu'un tuteur soit systématiquement désigné. 

 

De minister moet nu werk maken van de 

multidisciplinaire leeftijdsbepaling, die wettelijk al 

mogelijk is en in landen als Ierland en Australië tot 

zeer correcte resultaten leidt. Hij moet ervoor 

zorgen dat niet-begeleide minderjarigen opvang 

krijgen en dat er systematisch een voogd wordt 

aangesteld.  

 

01.17 Sophie Rohonyi (DéFI): Je n'avais pas de 

question sur les violences faites aux femmes, mais 

je tiens à vous dire ma déception de vous entendre 

à chaque fois répéter la même chose. Le fédéral et 

les entités fédérées doivent prendre des mesures, 

sur la base de ce qui fonctionne à l'étranger. Le 

22 avril, en commission, vous vous êtes engagé à 

rédiger une circulaire avec le ministre de l'Intérieur 

et aujourd'hui, vous dites que vous devez étudier la 

plus-value qu'elle aurait! 

 

 

 

 

Je vous remercie pour les précisions sur le 

fonctionnement des cours et tribunaux. La lettre des 

avocats pénalistes montre que le secteur judiciaire 

se sent oublié par le CNS. Je regrette que, faute de 

moyens, les chefs de corps aient du se débrouiller 

pour assurer un minimum de sécurité sanitaire. Il 

faut s'assurer que les directives arrivent à temps 

pour permettre aux cours et tribunaux de 

s'organiser pour le 18 mai. 

 

01.17  Sophie Rohonyi (DéFI): Ik had geen vraag 

over het geweld jegens vrouwen, maar steek mijn 

teleurstelling niet onder stoelen of banken, want u 

vertelt telkens hetzelfde verhaal. Het federale 

niveau en de deelgebieden moeten maatregelen 

nemen en daarbij inspiratie putten uit initiatieven die 

in het buitenland goede resultaten hebben 

opgeleverd. In de commissievergadering van 

22 april hebt u zich ertoe verbonden om samen met 

de minister van Binnenlandse Zaken een 

omzendbrief op te stellen en vandaag zegt u dat u 

eerst nog moet bekijken wat daarvan de 

meerwaarde zou zijn! 

 

Ik dank u voor de verduidelijkingen over de werking 

van de hoven en rechtbanken. De brief van de 

strafpleiters toont aan dat het gerechtelijk apparaat 

zich door de NVR in de steek gelaten voelt. Ik 

betreur dat de korpschefs bij gebrek aan middelen 

alles zelf hebben moeten beredderen om een 

minimum aan gezondheidsmaatregelen te kunnen 

nemen. We moeten erop toezien dat de richtlijnen 

tijdig beschikbaar zijn opdat de hoven en 

rechtbanken alle voorbereidingen voor 18 mei 
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Concernant les absences des agents pénitentiaires, 

le taux au 20 avril reste très élevé. Avec la 

diminution de la population carcérale, l'amélioration 

des conditions de travail reste insuffisante.  

 

kunnen treffen.  

 

Wat het ziekteverzuim bij de cipiers betreft, was de 

afwezigheidsgraad op 20 april nog steeds zeer 

hoog. Ook al loopt het aantal gevangenen terug, de 

verbetering van de arbeidsomstandigheden laat nog 

steeds te wensen over. 

 

Ne pas avoir dépisté les détenus libérés 

temporairement est incohérent: ils auraient dû l'être, 

comme les personnes qui entrent en prison.  

 

 

Je souhaiterais un délai plus précis quant à la 

fourniture de masques aux détenus. 

 

 

Les visites dans les prisons interviennent, une fois 

de plus, avec retard par rapport à ce qui est décidé 

pour la vie en extérieur. Selon la loi de principes 

pourtant, les conditions en prison doivent 

s'apparenter un maximum aux conditions à 

l'extérieur. Je vous demande de permettre les 

visites physiques, puisque les conditions sont 

réunies. 

 

Dat gedetineerden die tijdelijk vrijgelaten werden, 

niet getest werden, is onconsequent. Zij hadden ook 

getest moeten worden, net zoals de personen die 

de gevangenis binnenkomen. 

 

Ik zou willen dat u een duidelijker tijdpad zou 

meedelen voor de levering van mondmaskers voor 

de gedetineerden. 

 

Eens te meer lopen de maatregelen inzake het 

bezoekrecht in de gevangenissen achter op de 

beslissingen voor de buitenwereld. Volgens de 

basiswet moeten de omstandigheden in de 

gevangenissen nochtans zo goed mogelijk lijken op 

de omstandigheden extra muros. Ik vraag u om 

fysiek bezoek toe te laten, nu aan de voorwaarden 

voldaan is. 

 

01.18  Sophie De Wit (N-VA): Je me réjouis 

d'entendre que les atteintes à l'intégrité physique et 

les affaires de mœurs continuent, même en ces 

temps de crise du coronavirus, à être considérées 

comme une priorité par la Justice et que cette 

dernière continue de travailler.  

 

Les appels anarchiques inacceptables à la violence 

contre les gardiens de prison, la police et les 

infrastructures de communication requièrent 

également l'attention et le suivi nécessaires. 

 

Quant au procès de l'assassinat de Julie Van 

Espen, je me félicite que les enquêteurs n'aient pas 

collaboré au reportage télévisé consacré à cette 

affaire car leur participation aurait menacé la 

nécessaire sérénité des débats. J'espère par 

ailleurs que le ministre veillera à ce que les procès 

d'assises ne prennent pas de retard.  

 

01.18  Sophie De Wit (N-VA): Het is goed dat de 

aantasting van de fysieke integriteit en zedenzaken 

ook in coronatijd prioriteit krijgen en dat Justitie blijft 

werken.  

 

 

 

De onaanvaardbare anarchistische oproepen tot 

geweld tegen cipiers, politie en 

telecominfrastructuur verdienen de nodige aandacht 

en opvolging.  

 

Wat het proces over de moord op Julie Van Espen 

betreft, is het een goede zaak dat de speurders niet 

meewerkten aan de televisiereportage, want dat 

zou de nodige sereniteit in het gedrang brengen. Ik 

hoop voorts dat de minister zal toezien op een 

tijdige afhandeling van assisenzaken in het 

algemeen.  

 

01.19 Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Monsieur le 

ministre, je ne vous ai pas demandé un cours sur la 

législation mais des réponses précises. Je vous 

interroge depuis plusieurs semaines. Vous dites 

que l'interdiction temporaire de résidence 

fonctionne durant la pandémie, mais ce n'est pas le 

cas, comme l'a rappelé récemment le procureur 

général De Valkeneer devant le Parlement. Je vous 

ai d'ailleurs demandé des chiffres que vous ne 

m'avez pas donnés, lors de notre dernière 

commission.  

 

01.19  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Mijnheer de 

minister, ik heb u niet om een college over de 

wetgeving, maar om precieze antwoorden 

gevraagd. Ik ondervraag u nu al wekenlang. U zegt 

dat het tijdelijke verbod tot woonstbetredingen 

tijdens deze pandemie werkt, maar dat is niet het 

geval, zoals de procureur-generaal De Valkeneer 

onlangs in het Parlement in herinnering gebracht 

heeft. Ik heb u overigens tijdens onze jongste 

commissievergadering om cijfers gevraagd en u 

hebt me die niet gegeven. 
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En outre, la circulaire révisée suite à l'évaluation 

n'est toujours pas d'application, ce qui ne permet 

pas de lutter contre les violences intrafamiliales. 

L'arsenal législatif est insuffisant pour répondre aux 

problèmes liés à la crise. Il y a trois fois plus 

d'appels sur les lignes d'écoute, qui sont saturées. 

M. De Crem dit que les dossiers à la police 

augmentent. C'est le cas aussi pour la justice. Le 

gouvernement doit agir et octroyer des moyens! 

L'Espagne a lancé un plan de lutte contre les 

violences dès le début du confinement. Je regrette 

que la Belgique soit une fois encore à la traîne!  

 

Bovendien is de na evaluatie herziene omzendbrief 

nog steeds niet van toepassing, wat de strijd tegen 

intrafamiliaal geweld belemmert. Het wetgevende 

arsenaal is ontoereikend om de problemen in 

verband met de crisis het hoofd te bieden. De 

hulplijnen krijgen drie maal meer oproepen en 

hebben hun maximumcapaciteit bereikt. Minister De 

Crem zegt dat het aantal dossiers bij de politie stijgt. 

Dat is ook het geval voor Justitie. De regering moet 

tot actie overgaan en de daarvoor benodigde 

middelen uittrekken! Spanje heeft vanaf het begin 

van de lockdown een plan ter bestrijding van geweld 

gelanceerd. Ik betreur dat België nog maar eens 

achterophinkt! 

 

01.20  Philippe Pivin (MR): Vous avez rappelé le 

contenu de l'arrêté n° 15 et les mesures destinées 

aux entreprises. Les présidents des tribunaux de 

l'entreprise ont été consultés et se sont organisés. 

 

 

 

Le président du tribunal de l'entreprise de Bruxelles 

signalait récemment qu'il était impossible de 

renforcer les procédures de réorganisation judiciaire 

avec l'effectif existant. Rencontrerez-vous cette 

requête ou le laisserez-vous s'organiser sans 

envisager de renforts? 

 

01.20  Philippe Pivin (MR): U hebt ons aan de 

inhoud van het koninklijk besluit nr. 15 en de 

maatregelen voor de bedrijven herinnerd. De 

voorzitters van de ondernemingsrechtbanken 

werden geraadpleegd en ze hebben hun 

werkzaamheden georganiseerd. 

 

De voorzitter van de ondernemingsrechtbank 

Brussel heeft er onlangs op gewezen dat het 

onmogelijk was om de procedures voor de 

gerechtelijke reorganisatie met het huidige 

personeel te versterken. Zult u op dat verzoek 

ingaan of moeten ze zelf hun werking reorganiseren 

zonder dat u bijkomende middelen en personeel ter 

beschikking stelt? 

 

01.21 Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): Des acteurs 

de la Justice se sont récemment exprimés dans la 

presse. Les informations divergent sur le moment 

du déconfinement dans les prisons ou les cours et 

tribunaux. J'espérais que votre réponse apporterait 

une perspective claire. Les professionnels de la 

justice, comme les détenus et leurs familles, se 

demandent par quelle catégorie et date du plan de 

déconfinement ils sont concernés. Vous ne donnez 

pas de réponse alors qu'un timing pourrait redonner 

un peu d'espoir aux familles.  

 

 

 

Hier, la première ministre a permis les rencontres à 

quatre dès le 10 mai. Vous dites que les prisons 

sont équipées en gel et en masques. Il devrait donc 

être possible d'envisager une visite en prison.  

 

 

La reprise de certaines activités, notamment 

sportives, nécessitera plus de matériel de 

protection. Lors du déconfinement, pourra-t-on 

doter les prisons du matériel nécessaire? Je suivrai 

le dossier avec attention! 

 

01.21  Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): 

Verscheidene actoren uit de gerechtelijke wereld 

hebben de voorbije dagen verklaringen afgelegd in 

de pers. Er werd uiteenlopende informatie verstrekt 

over de versoepeling van de lockdownmaatregelen 

in de gevangenissen of bij de hoven en 

rechtbanken. Ik had gehoopt dat uw antwoord een 

duidelijk perspectief zou hebben geboden. Zowel 

het personeel als de gedetineerden en hun families 

vragen zich af in welke categorie zij vallen en welke 

datum er voor hen geldt in het exitplan. U geeft 

hierop geen antwoord, terwijl een tijdpad een beetje 

hoop zou kunnen geven aan de families. 

 

Gisteren zei de premier dat het vanaf 10 mei is 

toegestaan om vier mensen te ontvangen. U zegt 

dat de gevangenissen voorzien zijn van handgel en 

mondmaskers. Dan zou een bezoek in de 

gevangenis toch kunnen worden overwogen. 

 

Nu sommige activiteiten, zoals sportactiviteiten, 

weer zijn toegestaan, zal er ook meer 

beschermingsmateriaal nodig zijn. Kan men bij de 

afbouw van de lockdownmaatregelen de 

gevangenissen van het nodige materiaal voorzien? 

Ik zal het dossier aandachtig opvolgen! 
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L'incident est clos.  

 

La présidente: Les questions nos 55005428C, 

55005429C, 55005431C et 55005460C de 

Mme Khattabi, les questions nos 55005595C et 

55005597C de Mme Van Vaerenbergh et la 

question n° 55005760C de Mme Soors sont 

transformées en questions écrites. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: De vragen nrs. 55005428C, 

55005429C, 55005431C en 55005460C van 

mevrouw Khattabi, de vragen nrs. 55005595C en 

55005597C van mevrouw Van Vaerenbergh en de 

vraag nr. 55005760C van mevrouw Soors worden 

omgezet in schriftelijke vragen. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

20 h 30. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 20.30 uur. 

 

 


